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TAPA LINNAPÄEVAD 6.- 8. AUGUST 2021
Ade Piht,
Tapa Linnapäevade 
kommunikatsioonijuht

Augusti teisel nädalavahetusel, 
6.-8. augustil, särab Tapa linn 
õites ja ehteis eredamalt kui 
kunagi varem, kuna Tapa Linn 
tähistab oma 95. juubelit!

Juubelihõngulised Tapa lin-
napäevade pidustused algavad 
reedel, 6. augustil Tapa Linna 
Orkestri kontserdiga, samuti 
avavad oma kodud mitmed 
kodukohvikud. Reede õhtul 
esineb Tapa Jakobi kirikus 
oma siiraste ja südamlike lau-
ludega Mari Jürjens. 

Laupäeval on kõik oodatud 
Tapa Linnapäevade laadale, 
mille peamiseks teemaks on 
keskkond. Linnapäevade ka-
vast on võimalik leida mitmeid 
traditsioonilisi tegevusi nagu 
näiteks äratuskontsert, tiitlite 
“Ilusaim koer” ja “Kaunis 
kodu” jagamine ning  mit-
med spordivõistlused. Uue 
nime all toimub Männikumäel 
takistusvõistlus Steel Race 
Tapa. Linna juubeli puhul 
on oodata kogu linnapäevade 
kavas mitmeid üllatusi. Lau-
päeval naerutavad külastajaid 
Comedy Estonia koomikud, 
avatud on mitmed näitused 

ning erinevad tegevusalad 
lastele, noortele kui ka täis-
kasvanutele. Üle pika aja on 
taas näha ka esinemas Tapa 
valla erinevate kollektiivide 
lauljaid ja tantsijaid. Tapa 
linna 95. juubeli  peaesinejaks  
on Ivo Linna & Supernova. 

Pühapäevane päev pakub 
mitmeid erinevaid sportimis-
võimalusi, kus saab mõõtu 
võtta võrkpalliplatsil, võis-
telda discgolfis või õppida 
parimatelt BMX sõitjatelt. 
Linna juubelipidustuste pu-
hul toimub esmakordselt 
pidulik lõppkontsert. 

Kodukohvikud 
Kodukohvikutesse regist-

reerimine on avatud. Regist-
reeru gerda.licht@tapa.ee 

Kodukohvikuid avama on 
oodatud kõik! Lisaks tradit-
sioonilistele kodukohvikutele 
on oodatud ka korterisse või 
naabritega ühiselt kortermaja 
tagahoovi loodud kohvikud.  
Kuna praegusel ajal on väga 
populaarne müüa toitu ka 
kaasamüügi stiilis, siis võib 
muuta oma koha eriliseks 
müües toitu näiteks korteri 
aknast ämbri või korviga alla 
lastes. 

Tapa Linna Laat
Linnapäevade laat toimub 

laupäeval, 7. augustil. 

Tapa laada registreerumis-
ankeet: bit.ly/tapalaat2021  
Lisainfo: tapalaat@gmail.com 

Sel aastal ootame eriti 
Tapa linnapäevade laadale 
kohalike tegijaid ja väike-
ettevõtjaid, andes neile või-
malust oma kaupa müüa 
ning tutvustada. Ülesehitu-
selt on laada kontseptsioon 
teistmoodi kui varasemalt, 
kuna pakutavad kaubad on 
laias laastus jagatud siht-
rühmade järgi erinevatesse 
gruppidesse, eristades kate-
gooriaid värvide järgi. See 
annab osalejatele võima-
luse kergemini laadamelus 
orienteeruda ning müüjatele 
võimaluse oma peamine 
sihtgrupp paremini kinni 
püüda. Julgustame koha-
likke väiketootjaid rentima 
müügialasid ka mitme peale.  
Sellel korral pööratakse 
laadal varasemast rohkem 
tähelepanu keskkonnale. 
Olulise uuendusena plaani-
me suunata laadal osalejaid  
tekkinud prügi kohapeal 
õigesse prügikasti sorteeri-
ma. Lisaks liigume toidualal 
ühekordsete nõude vähen-
damise suunas ning nende 
kasutamise asemel soovitame 
hoopis omad nõud kodunt 
kaasa haarata!

Eesti Rahvamajade Ühing jagas aprillis 2020. aasta tunnustusi. Kuuest kategooriast kolmes said 
laureaatideks Lääne-Virumaa tegijad. Aasta tegu 2020 on EESTI MERELUULEPIDU Kunda rannas, 
aasta noor tegija on ROBIN TÄPP. Kaheksakanna (elutööpreemia) pälvis Lehtse kultuurihing LEELO 
JÜRIMAA (pildil vasakult neljas). Palju õnne! 

ÜKS PILT

Foto erakogust

Mai lõpust on korteriühistutel 
võimalik küsida Lääne-Viru 
Arenduskeskusest tasuta nõu 
KredExi toetuste, laenude 
ja käenduste kohta. Konsul-
tatsiooni käigus saab teavet 
ühistule sobivate teenuste tin-
gimuste, vajalike dokumentide 
ja ajakava kohta, samuti aitab 
arenduskeskuse konsultant va-
jadusel taotlusi täita ja esitada. 

„Viimastel aastatel on ühis-
tute vajadused ja ka võimalused 
korterelamute renoveerimiseks 
oluliselt kasvanud. Lääne-Vi-
rumaal on viiel aastal toetust 
saanud üle saja korterelamu, 
kuid huvi nii seniste kui uute 
teenuste kasutamiseks on kor-
dades suurem,“ lausus KredExi 
eluaseme- ja energiatõhususe 
osakonna juhi Triin Reinsalu. 

Lääne-Viru Arenduskeskuse 
juhatuse liikme Heli Eigi sõnul 
kinnitab ka klientide tagasiside 
ja senine kogemus, et vajadus 
nõu ja abi järele on olemas. 
„Oleme koostöös KredExiga 
hinnanud, et kokku vajab Lää-
ne-Virumaal lähikümnenditel 
kordategemist veel pea tuhat 
hoonet, seega vajadus lisatea-
be, materjalide ja taotlemise 
nõustamise järele on kasvav. 
Meil on pikaaegne kogemus 
ettevõtlusmeetmete nõustami-
sel ning tunneme ka piirkonna 
probleeme ja võimalusi, mis 
on suureks eeliseks teadlikkuse 
kasvatamiseks ühistute seas,“ 
lisas arenduskeskuse juht.

KredEx pakub korteri-
ühistutele erinevaid teenuseid 
- renoveerimislaenu, käendust 
ja rekonstrueerimistoetust. 
Arenduskeskusest saab küsida 
konsultatsiooni nii teenuste 
tingimuste ja sobivuse kohta, 

taotluste nõuete, ajakava ja 
vajalike tähtaegade kohta. 
Vajadusel pakuvad konsul-
tandid abi ka taotluse täitmi-
sel ja esitamisel ning vajalike 
dokumentide kokkupanekul. 

„Arenduskeskused seisa-
vad selle eest, et piirkonna 
elamis- ja töötingimused, 
keskkond ning heaolu para-
neks. Seega on korterelamute 
kordategemine ja renovee-
rimine meie kõigi huvides. 
See toob otsese kasu majaela-
nikele kulude kokkuhoiu ja 
mõnusa sisekliima näol, kuid 
kaudselt mõjutab see kogu 
piirkonda kaasaegsema elu-
keskkonna näol,“ lisas Eigi. 

Konsultatsiooni kasuta-
miseks tuleb korteriühistul 
ühendust võtta Lääne-Viru 
Arenduskeskusega, kontaktid 
on kättesaadavad siit: https://
www.arenduskeskus.ee/mtu/
teenused/

Lääne-Viru Arenduskeskus 
alustab korteriühistute 

nõustamisega
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Tapa Keelekümbluskooli 
õpetajad ja juhtkond

Lasteaed Vikerkaar

Riho Tell, Tapa vallavanem
Haridus- ja noorsootöö arengukava 
tegvuskava koostamiseks moodus-
tatud ajutise komisjoni esimees

Tapa Gümnaasium
9.a klass
1. Olga Alteberg
2. Jenni Horn
3. Keimo Jürnas
4. Kevin Kask
5. Kaimar Kudre
6. Meelis Metsa
7. Laura Milvaste
8. Reno Panov
9. Rander Piirits
10. Aliisa Raidma
11.	Miina	Matilda	Risthein
12.	Ann-Elisbeth	Sang
13.	Hanna	Liis	Sepa
14.	Ilja	Skriabin
15.	Vanessa	Trestip
16.	Martin	Urbas
17. Eleri Õun
Klassijuhataja	Eve	Allsoo

9.b klass
1. Emili Afanasjev
2. Nikolai Aršinnikov
3. Egert Einmaa
4. Aune Kala
5.	 Sabrina	Karajev
6. Ragnar Liibur
7.	 Lisette	Lõõnik
8. Robin Gregor Müntser
9. Maksim Mürk
10.	Valeri	Popov
11.	Ksenia	Potapova
12.	Mattias	Roop
13. Anne-Mai Tali
14. Karina Tarasenko
15. Keitlin Tomentšuk
16.	Grete	Trofimov
17. Randmar Tuulemäe
18. Jan-Egert Valdmann
19. Kadri Vildek
Klassijuhataja	Mare	
Vahtramäe

9.c klass
1.	 Erich	Bugera
2. Henri Klein
3. Tanel Koldek
4.	 Meriliis	Lillepea
5. Hugo Loog
6. Liisu Nälk
7. Veiko Prosso
8.	 Pathrik	Saar
9.	 Elyse	Straus
10. Kärolin Tammre
Klassijuhataja	Klaire	Uustalu

12. klass
Statsionaarne õpe
1.	 Alex-Sander	Arisalo
2.	 Adelvina-Liina	Buš
3. Jako-Kaarel Härm
4. Tanel Kari
5. Rosanna Kevade
6. Olavi Laisarv
7. Gerlin Leemet
8. Andreas Lilleoja
9. Artur Morgenson
10. Fred-Markus Rüü

11. Kristina	Teinberg
12. Käty Vildek
Klassijuhataja	Sirje	Sell

12. klass 
Mittestatsionaarne õpe 
1. Hillar Aidama
2. Maikel Ivanov
3. Marek Koitla
4.	 Steven	Kruusmann
5. Kalev Rannar Müntser
6. Albert Palm
7. Janar Peets
8.	 Toivo	Pihlakas
9. Taavi Ploom
10. Viljo Pärtel
11. Carry Raud
12. Kai-Ly Reinboom
13. Magnus Reisner
14. Kristjan Rämson
15.	Aleks	Rööpmann
16. Andres Tamm
17. Gerli Tammar
18. Alex Tiri 
19. Kristar Tonna
20.	Silver	Täht
21. Jonatan Vallimäe
22.	Siim	Voitk
Mittestatsionaarse	õppe	
juht	Aime	Tops

Tamsalu Gümnaasium
9a. klass
1. Laura Janis
2. Annike Kaldaru - kiitusega 
3. Gregor Kaljurand, 
4.	Sandra	Kraav,	
5. Kevin Kukk, 
6. Romer Kungla, 
7.	Karoliine	Nõmmik,	
8. Zlata Poljanski, 
9.	Eva-Maria	Raudsepp	-	
kiitusega
10.	Mia	Saar,	
11.	Eliise-Marie	Soll	-	
kiitusega 
12.	Elizaveta	Stoliar,	
13.	Liis	Teppan,	
14.	Kelly	Tähiste,	
15.		Susanna-Ly	Ula,
16. Elis Viibur  
17. Karl Oskar Vikk
Klassijuhataja	Aivi	Must

9b. klass
1. Cristo-Remy Aasa, 
2.	Timo-Steven	Allmäe,	
3.  Kaidi Kesk, 
4. Kemel Kivioja, 
5. Anita Oliinik, 
6.  Paul Pärg,
7.	Markus	Selter,	
8.	Jane	Vaht,	
9.	Rasmus	Võhma.
	Klassijuhataja	Anneli	
Eesmaa, Reelika Veelma

Tapa Vallavolikogu kinnitas 22.juu-
nil 2020 määrusega nr 81 Tapa valla 
haridus ja noorsootöö arenguka-
va 2025. Arengukava koostamise 
protsess ise vältas jaanuarist kuni 
septembrini 2019 ning sellesse 
oli läbi seminaride, intervjuude ja 
avalike arutelude kaasatud suur osa 
meie õpetajaskonnast, valdkonna 
spetsialistidest ja noorsootöötaja-
test. Dokument sai väga põhjalik, 
ta annab ammendava ülevaate meie 
hariduse hetkeseisust. Puuduseks 
on selge tuleviku visiooni puudu-
mine. See puudus pole tegijate, 
konsultandi ega kellegi kolmanda 
möödalaskmine, vaid tegeliku olu-
korra peegeldus. Avaliku sektori 
arengudokument pole midagi muud 
kui osapoolte kokkulepe ja arengu-
kava vastuvõtmise hetkeks oli meie 
suutlikkus kokku leppida just selline 
nagu arengukavas kirjas. Haridus 
on äärmiselt oluline ja sensitiivne 
teema, mis puudutab valdavat osa 
valla elanikkonnast. Järsud muutu-
sed ja ümberkorraldused hariduses 

tavaliselt hästi ei lõpe, seetõttu peab 
muutusi põhjalikult kaaluma ja neist 
aegsasti rääkima hakkama. 

Eesti, sealhulgas Tapa valla hari-
dusvõrk, on üles ehitatud valdavalt 
nõukogude ajal. Siis oli maal palju 
inimesi ja lapsi, sest põllumajan-
duses oli hõivatud suur osa ela-
nikkonnast. Tänaseks on olukord 
kardinaalselt muutunud, töökohad 
ja inimesed koonduvad linnadesse, 
maapiirkonna rahvastik väheneb, 
õpilaste arv meie koolides samuti. 
Koolivõrk on aga sama, kulutused 
hoonetele, õppevahenditele, perso-
nalile jne  suurenevad, ning haridu-
se andmine majanduslikus mõttes 
muutub üha ebaefektiivsemaks. 

Kuidas minna edasi, et: 1) oleks 
tagatud tugev põhiharidus kodule 
võimalikult lähedal asuvas koolis; 
2) oleks tagatud lasteaia kohad 
võimalikult kodu lähedal; 3) oleks 
võimalik meie vallas omandada 
konkurentsivõimelist gümnaa-
siumiharidust; 4) oleks kättesaadav 
igale lapsele sobiv huviharidus; 5) 
haridusvõrk oleks vallale rahaliselt 
jõukohane?

 Ja lõpuks küsimuste küsimus: 
milline peab olema meie haridus-
võrk et seda kõike tagada? 

Viimasele küsimusele aasta vanu-

ne arengukava meile selget vastust ei 
anna. Vastust on aga vaja, sest 2022 
aasta sügisel avab uksed Rakvere 
riigigümnaasium, mis ilmselgelt 
avaldab oma mõju kogu maa-
konna haridussüsteemile. Üheks 
võimaluseks on vaadata ja oodata 
mis juhtub, teiseks võimaluseks on 
haarata ohjad ning kavandada ise 
oma tulevikku. Tapa vallavolikogu 
ja vallavalitsus on seda meelt et pa-
rem on ise planeerida, kui lasta seda 
teistel meie eest teha. Vallavolikogu 
ettepanekul moodustas vallavalitsus 
9-liikmelise ajutise komisjoni, kelle 
ülesandeks on koostada haridus ja 
noorsootöö arengukava täpsustav 
tegevuskava. Koostatavast tegevus-
kavast saab tema heakskiitmisel 
välja lugeda vastust küsimusele: 
milline on Tapa valla haridusvõrk 
aastal …… ?

Ajutisse komisjoni kuuluvad 
vallavolikogu kõikide erakondade ja 
valimisliitude esindajad ning vald-
konna spetsialistid. Komisjon koos-
tati põhimõttel, et ta oleks poliitika 
ülene ning kokkulepped sünniksid 
Tapa valla hariduse tulevikku silmas 
pidades. Komisjon on seadnud ees-
märgiks töö tulemus hiljemalt käes-
oleva aasta septembris vallavolikogule 
otsustamiseks üle anda. 

Tapa valla hariduse tulevikust

Palju õnne koolilõpetajatele!
9 IÕK
1. Carolin Veltson
2. Neveli Õun
Klassijuhataja	Maarja	Hunt

12. klass
1. Ander Eerits, 
2. Roosi Hallik, 
3. Annika Juur, 
4.	Birgit	Kristmann,	
5.	Kaspar	Kukk,	
6. Kaarel Kundla, 
7. Maret Lande, 
8.	Marianne	Lapin	-	
kuldmedaliga 
9.	Kevin	Lomp,	
10.	Mireia	Mõttus,	
11. Laura Mätlik, 
12. Argo Neeme, 
13. Virko Okkas, 
14.	Reili	Saukas,	
15.	Alexander	Stadnik,	
16.	Geiri	Suur	-	
hõbemedaliga	
17.	Martin	Tamm,	
18.	Rutt	Valdok,	
19. Märt Virks, 
Klassijuhataja	Mare	Viks

Tapa Keelekümbluskool
9. klass
1. Vladimir Akimov
2.	Dmitri	Bogdanov
3. Elisei Cojocaru
4. Alik Jasko
5.	Glib	Kharchenko
6.	Konstantin	Kondratjuk
7. Alex Kulberg
8. Anastasija Mištšenko
9. Artjom Prodan
10.	Ilona	Pshenichnaya	-	
kiituskiri
11.	Siimeon	Sheshenko	-	
kiituskiri
12. Aleksei Šuvalov
13. Diana Tšironova
14. Jekaterina Viglina - 
kiituskiri
Klassijuhataja	Natalja	
Roditšenko

Lehtse Kool
9. klass
Denis Gita
Leandra Lainevee
Kadri Paulus
Geiti	Pukk
Triin	Soosalu
Anette	Tallerman
Virgo	Vähk
Klassijuhataja	Tiiu	Tikkerber

Jäneda Kool
9. klass
Liisi Inge Irma Grave
Karmo	Mõtlik
Markko Musakko
Caspar	Sepp
Roomet Väli
Liidia Talve

Sellel õppeaastal alustas meie koolis 
esimene kahesuunalise keelekümb-
luse lend. Ärevus, ootus, hirm, sega-
dus, nali ja naer olid igapäevasteks 
kaaslasteks. Aga nagu pealkirigi 
ütleb oli aasta igati lõbus ja ka hästi 
töine. Järgnevalt mõned vahvad 
seigad ja ütlused õpilastelt  õpetajate 
ja lastevanemate poolt kuuldud esi-
mese kahesuunalise aasta kohta…

Üks 1. a klassi poiss on kindel, 
et jätkab ka ülikooliõpinguid Tapa 
Keelekümbluskoolis. Kui ema ar-
vas, et seal vist ikka ülikooli ei ole, 
siis poeg vastas, et kõikide uste taha 
pole ta jõudnud koolimajas veel 
piiluda ja kindlasti mõni uks viib 
just ülikoolipinki.

Keelte õppimisega ei tegele 
lapsed ainult koolis, vaid jagavad 

oma oskusi ka õde-vendadele, kes 
napilt paari aastased. Nii õpetas üks 
poiss kodus oma kaheaastast õde 
vene keeles laulma laulu „Kolobok“ 
(kakuke). 

Õpetaja pöördub tüdruku poole: 
„Maria, võta sina see pall.“ Vastu-
seks oli: „Mina olen Maša, see on 
Maria.“

Õpilased on omavahel sõbrali-
kud, nad väga hoolivad üksteisest. 

Nende õpetajad on tähele pan-
nud, et eesti keele tunnis aitavad 
eesti emakeelega lapsed vene kodu-
keelega lapsi vene keeles ja vastupi-
di. Suhtlus läheb üle sujuvalt ühelt 
keelelt teisele, millises mõlemad 
osapooled paremini antud mo-
mendil oskavad end väljendada ja 
aru saavad. 

Paljud lapsevanemad ütlevad, et 
laps räägib teises keeles paremini kui 
nemad ise, mis paneb ka neid meelde 
tuletama kunagi õpitud sõnu.

Meil on ka varase keelekümbluse 
klass, kus õpivad 11 tüdrukut ja 
poissi. Mõned on hästi liikuvad, 
püsimatud ja teised jälle rahulikud 
ja vaoshoitud. Õppeaasta alguses 
oli ikka kuulda ütlemist «Я не по-
нимаю», nüüd, kevadel vastavad 
vestlusele mitte alati küll eesti 
keeles, aga nad saavad aru, millest 
räägitakse. Kui aasta alguses pidime 
mõningaid õpilasi koolimaja 
koridorides otsimas käima, sest teist 
taga ajada tunni ajal on ju põnevam, 
kui klassis istuda ja õppida, siis 
õppeaasta lõpuks on neile selgeks 
saanud koolireeglid. 

Meil on väga vahvad 1. klassi 
õpilased, oleme nendega koos palju 
muresid lahendanud ja rõõme ko-
genud. Täname nende vanemaid, et 
nad on olnud toetavad ja mõistvad. 

Kõigile õpilastele, lastevanema-
tele soovime ilusat suvevaheaega ja 
rõõmsa kohtumiseni sügisel! 

Lõbusaid hetki esimesel aastal 
Tapa KeelekümbluskoolisJa ongi veel üks õppeaasta läbi saanud.  

Meie lapsukesed said jälle vanemaks 
ja kõige vanemad neist jätsid hüvasti 
oma lasteaia, sõprade, õpetajatega... 
Oma kasvandikest lahkumine on meie 
jaoks alati kurb sündmus, kuid me 
mäletame nii argi- kui ka pidupäevi, 
koosveedetud unustamatuid aastaid 
ning täname lapsevanemaid suurepä-
rase koostöö eest.  

Soovime kogu südamest kõigile 
Kellukese ja Sipsiku rühma lõpetajate-
le head teed teadmistemaale, olgu neil 
iga uus päev avastustest tulvil!  Edu ja 
tugevat tervist neile! Jäägu iga lasteaias 
veedetud päev neile meelde. 

Vaatamata pandeemiaga seotud 
piirangutele oli elu lasteaias huvi-
tav ja sisutihe.   Igas rühmas peeti 
pidupäevi, tähistati rahvakalendri 
tähtpäevi ja laste sünnipäevi.  Lapsed 
osalesid konkurssidel, projektides, 
korraldasid temaatilisi näitusi ja tut-
vusid robootikaga.   Tahaks uskuda, 
et uuel õppeaastal on lasteaia uksed 
lapsevanematele ja külalistele alati 

avatud ning me saame nendega koos 
aega veeta ja kõiki pühi pidada, neid 
avatud tundidesse kutsuda ja kinkida 
seda rõõmu, mida kätkeb endas sõna 
„lapsepõlv“!

Ja meil on alati, mida jagada... Nii 
avasime 1. septembril jälle kahepoolse 
keelekümbluse rühma, kus nii eesti kui 
ka vene peredest lapsed koos toimeta-
vad.  Veel on pakkuda selles rühmas 
mõned vabad kohad eesti peredest pärit 
lastele, kes on sündinud ajavahemikul 
01.10.2016 kuni 30.09.2017. 

 Meie kahepoolse keelekümblus-
programmi raames õppinud esimene 
lend lõpetas edukalt esimese klassi ja 
huvi selle õppemeetodi vastu kasvab 
Eestis pidevalt.  Sellel õppeaastal 
tutvustasime kahepoolse keelekümb-
lusprogrammi metoodikat Pärnu las-
teaia Liblikas ja Tartu lastaia Kelluke 
õpetajatele ja juhtkonnale, Jäneda kooli 
pedagoogidele ning Narva Kolledži 
üliõpilastele, jagasime oma kogemusi 
õppeprotsessi ja õpikeskkonna kor-
raldamisel ning rõõmustasime oma 
kasvandike edu üle.   

Ees on suvi. Olgu see tore suvi. 
Tervist kõigile ja rohkelt rõõmu igasse 
päeva!

 

Jäägu teile meelde 
iga päev ...
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LASTEAIAD
Tapa Lasteaed Pisipõnn
Romet Horn, Virumaa Teataja 

joonistuskonkurss “Mina märkan”, 
töö valiti Virumaa Teataja 2021. aasta 
kalendri oktoobrikuu pildiks, juhendaja 
lapsevanem Janne Horn

Greete Aasa, Keskkonnaameti poolt 
korraldatud Virumaa noorte joonistus-
võistlus “Mina ja veekogu” 5-7 aastaste 
vanuserühma parim töö: “Kala püütak-
se, istutakse ja puhatakse”, juhendaja 
lasteaiaõpetaja Illa Õun

Tamsalu Lasteaed Krõll
Laura Jusar, Virumaa Teataja joo-

nistuskonkurss “Mina märkan”, töö 
valiti Virumaa Teataja 2021. aasta ka-
lendri veebruarikuu pildiks, juhendaja 
Eha Ringinen

Tapa Lasteaed Vikerkaar
Artur Varavin, Virumaa Teataja 

joonistuskonkurss “Mina märkan”, töö 
valiti Virumaa Teataja 2021 kalendri 
kaanele ja teemapildiks “Vesi”, juhen-
daja ema Elena Varavina

Bert Sebastian Maripuu, Virumaa 
Teataja joonistuskonkurss “Mina mär-
kan”, töö valiti Virumaa Teataja 2021. 
aasta kalendri teemapildiks “ Minu 
unistuste puhkusereis”, juhendaja Me-
rili Laansalu

Georgi Samburov, Virumaa Teataja 
joonistuskonkurss “Mina märkan”, töö 
valiti Virumaa Teataja 2021 kalendri tee-
mapildiks “Minu maja uus plekkkatus”, 
juhendaja Natalia Vakaljuk 

KOOLID
Tapa Keelekümbluskool 
Jakob Kasemets, 1. koht üleriigili-

sel laste etlusvõistlusel “Ellen Niiduga 
Midrimaal” 1.-3.klasside arvestuses, 
juhendaja Viktoria Belitšev  
Ilona Pshenichnaya, 3. koht maa-
kondlik võistujoonistamine “Mina 
hoolin…” , juhendaja Kadri Einmann

Timur Varavin, 1. koht Kesk- Eesti 
Nutispordi finaalis, juhendaja Anneli 
Morgenson; 4. koht peastarvutamise 
võistlus PRANGLIMINE Lääne- Viru-
maa finaal, juhendaja Anneli Morgenson

Jäneda Kool
Marthin-Maino Vinter, 8. koht Lää-

ne-Virumaa matemaatikaolümpiaadil 
8.kl. arvestuses, juhendaja Natella Krigul 

Laura Nurk, 4. koht Lääne-Viru-
maa kunstiolümpiaadil 6. kl. arvestuses 
juhendaja Kaire Reis 

Lehtse Kool
Eliis Allese, 6. koht Lääne-Virumaa 

2020/21. õa emakeeleolümpiaad, ju-
hendaja Karin Vuntus

Tamsalu Gümnaasium
Eva-Maria Raudsepp, Rakett69 

teadussaate 15 parima teadusnoore 
hulgas;  11. koht Pranglimise rahvusva-
helises finaalis, juhendaja Maire Tamm; 
1. koht Nutispordi Kesk-Eesti meistri- 
ja karikavõistluste finaalis; Pranglimise 
maakonna meister neidude vanuse-
rühmas, Vabariigi meistrivõistlusel 4. 
koht;1.koht Eesti piirkonna finaalis 
Nutispordis;  2.-3. koht piirkondlikul 
keemiaolümpiaadil, juhendaja Riho 
Ringinen; 3.koht  piirkondlikul  füü-
sikaolümpiaadil 9.klasside arvestuses 
juhendaja Riho Ringinen; Maakonna 
ühiskonnaõpetuse olümpiaadil 3.koht, 
juhendaja Maie Nõmmik; maakonna 
pranglimise meistrivõistluse I etapi võit-
ja neidude grupis (absoluutselt parima 
tulemusega), juhendaja Maire Tamm; 
1. koht 51. Georg Hackenschmidti 
Mälestusvõistlustel kreeka-rooma ja 
naistemaadluses, juhendaja Lembit 
Kalter; 2. koht Spordiühingu Jõud Eesti 
Meistrivõistlustel, juhendaja Lembit 
Kalter;  2. koht Eesti Meistrivõistlustel 
kreeka-rooma, vaba-ja naistemaadluses 
täiskasvanutele, juhendaja Lembit Kal-

ter; 2.koht EMv kreeka-rooma, vaba- ja 
naistemaadluses KADETTIDELE, 
juhendaja Lembit Kalter

Karmen Nõmmik, 1. koht 5.-6.kl 
maakondlikul ja 2. koht 7.-12.kl piir-
kondlikul emakeeleolümpiaadil ning 
12.koht vabariiklikul emakeeleolüm-
piaadil,  juhendaja Mare Viks; 2. koht 
piirkondlikul matemaatikaolümpiaadil, 
juhendaja Maria Savina

Marten Metsoja, 3. koht Nutispordi 
vabariiklikul rahvaspordipäeval, juhen-
daja Velle Taraste

Alexandra-Mariah Rõuk, 9. koht 
Nutispordi vabariiklikul rahvaspordi-
päeval, juhendaja Velle Taraste

Emili Uudeküll, 8. koht Nutispordi 
vabariiklikul rahvaspordipäeval, juhen-
daja Velle Taraste

Emma Lotta Vikk, 7. koht vabariik-
likul kirjandusolümpiaadil, juhendaja 
Mare Viks

Anete Riin Tell, 9. koht Nutispordi 
Eesti meistri- ja karikavõistluste finaalis, 
1.koht Nutispordi Kesk-Eesti piirkonna 
finaalis, juhendaja Velle Taraste

Sten-Lenar Nirgi, 5.-6. koht piir-
kondlikul matemaatikaolümpiaadil, 
juhendaja Henri Tamm, 1.koht  piir-
kondlikul füüsikaolümpiaadil 8.klass 
arvestuses, Juhendaja Riho Ringinen

Annike Kaldaru, 3.-4. koht piir-
kondlikul matemaatikaolümpiaadil, 
juhendaja Henri Tamm, 2.koht  piir-
kondlikul  füüsikaolümpiaadil 9.klassi-
de arvestuses juhendaja Riho Ringinen

Lauri Aleks Landmann, 2.-3. koht 
maakondlikul inglise keele olümpiaadil, 
juhendaja Anne Kraubner

Artur Hallik, 2. koht Alexela noorte 
suusasarjas; 3. koht (M12) EVIKO 
Sügisrull 2020

Frode Hallik, 6. koht Alexela noorte 
suusasarjas; 3. koht EMV M18; 7. koht 
(M20) EVIKO Sügisrull

Geiri Suur;  1. koht maakondlikul 
etluskonkursil “Koidulauliku valgel”, 
pääs vabariiklikule. Juhendaja Mare Viks

Marianne Lapin, 3. koht Looduse 
Aasta Foto 2020 kategoorias Noored – 
Looduspildid

Aliis Aleknavitšiute,  1. koht (kuni 
13.a tüdrukute arvestuses) Lääne-Viru-
maa Meistrivõistlustel spordipüstolist 
laskmises, juhendaja Jaanus Raidlo

Hanna-Laura Vaher, 2. koht (kuni 
18.a neidude arvestuses) Lääne-Viru-
maa Meistrivõistlustel spordipüstolist 
laskmises, juhendaja Jaanus Raidlo

Kirke Konnapere, 2. koht 5.-6.kl 
maakondlikul emakeeleolümpiaadil ja 
9.koht 7.-12.klassi maakondlikul ema-
keeleolümpiaadil, juhendaja Mare Viks

Adriana Mitt, 3. koht maakondlikul 
joonistusvõistlusel „Mina hoolin…“, 
juhendaja Reena Curphey

Kaspar Kukk, 4. koht (MA1) Tõu-
se. Naerata. Sära Tamsalu 2020 etapil

Martin Pugast, 1. koht juuniorite 
klassis, üldkokkuvõttes II koht EDGL 
Karikasari 2020 võistlustel

Eliise-Marie Soll, Roosi Hallik, 
Karmen Elken, Britten Perm, Annike 
Kaldaru, Kerstin Nurmsalu, Annabel 
Aalpere, Elis Viibur, Laura Mätlik, 
Karis Kasekamp - võistutantsimise 1. 
koht ja publikupreemia XII Eesti nais-
rühmade ja III Eesti neiduderühmade 
võistutantsimisel, juhendaja Marge Iho

Loviisa Roots, 3. koht palliviskes 
Lääne-Virumaa algklasside MV Rak-
veres, juhendajad Liivi Rünk ja Pille 
Lehemets

Linette Pukk, 4. koht palliviskes 
Lääne-Virumaa algklasside MV Rak-
veres, juhendajad Liivi Rünk ja Pille 
Lehemets

Kris-Rigo Neeme, 4. koht palli-
viskes Lääne-Virumaa algklasside MV 

Rakveres, juhendajad Liivi Rünk ja 
Pille Lehemets

Karl Romet Vällo, 1. koht 400m 
jooksus ja I koht kaugushüppes Lää-
ne-Virumaa algklasside MV Rakveres, 
juhendaja Maris Uudeküll

Isabella Ülle Pole, 60m jooksus 
400m jooksus Lääne-Virumaa algklas-
side MV Rakveres, juhendajad Liivi 
Rünk ja Pille Lehemets

Marten Murga, 60m jooksus 400m 
jooksus Lääne-Virumaa algklasside MV 
Rakveres, juhendajad Liivi Rünk ja Pille 
Lehemets

Helery Neeme, 6. koht 400m 
jooksus Lääne-Virumaa algklasside MV 
Rakveres, juhendaja Maris Uudeküll

Ruvim Stoliar, Holger Soll, Klen 
Markus Susi, Marten Langinen, Egert 
Eensalu, Sten-Lenar Nirgi, Gregor 
Kaljurand, Karl Oskar Vikk, Romer 
Kungla – 2. koht Tapa valla koolide 
karikavõistlused jalgpallis

Lilian Grace Niblett, 6. koht maa-
kondlikul inglise keele olümpiaadil

Kristjan Vällmann, 10. koht maa-
kondlikul inglise keele olümpiaadil

Reili Saukas, 7. koht maakondlikul 
inglise keele olümpiaadil

Tomi Vettik  1.koht Nutispordi 
Kesk-Eesti piirkonna finaalis, juhendaja 
Velle Taraste

Oliver Haavistu  2.koht Nutispordi 
Kesk-Eesti piirkonna finaalis, juhendaja 
Velle Taraste

Yeva Petrenko 3.koht Nutispordi 
Kesk-Eesti piirkonna finaalis, juhendaja 
Velle Taraste

Aurille Rumm 3.koht Nutispordi 
Kesk-Eesti piirkonna finaalis, juhendaja 
Velle Taraste

Hermo Insler 2.koht Nutispordi 
Kesk-Eesti piirkonna finaalis, juhendaja 
Velle Taraste

Tapa Gümnaasium
Lisette Lõõnik, 1.-3. koht  Ema-

keeleolümpiaadi piirkonnavoor  7.-
12. kl, juhendaja Heidi Luik; 2. koht 
Ühiskonnaõpetuse piirkonnavoor, 
juhendaja Mikk Maasikrand; 9. koht 
Ühiskonnaõpetuse vabariiklik voor, 
juhendaja Mikk Maasikrand

Laura Himma, 2. koht Emakeele-
olümpiaadi piirkonnavoor  7.-12. kl, 
juhendaja Kristel Seliste; 5. koht Ma-
temaatikaolümpiaadi piirkonnavoor 7.-
12.kl, juhendaja Marina Muravkina; 5. 
koht Piirkondlik majandusolümpiaad, 
juhendaja Mikk Maasikrand

Kevin Teinfeldt, 1. koht Saksa keele 
olümpiaadi piirkonnavooor, juhendaja 
Tiiu Saluste; 7. koht Saksa keele olümpiaa-
di vabariiklik voor, juhendaja Tiiu Saluste

Alex-Sander Arisalo, Mariann 
Maurus, Eleriin Sahtel, Lenne-Ly 
Siilivask, Soome keele olümpiaadi va-
bariiklikku vooru kutsutud, juhendaja 
Katri Lehtsalu

Grete-Liis Pärtli, 2. koht Bioloo-
giaolümpiaadi piirkonnavoor, juhen-
daja Aivi Leimann

Ardo Raus, 1. koht Matemaati-
kaolümpiaadi piirkonnavoor 7.-12.kl, 
juhendaja Anneli Morgenson

Aabel Sheshenko, 6. koht Ma-
temaatikaolümpiaadi piirkonnavoor 
7.-12.kl, juhendaja Anneli Morgenson 
Elis Volmre, 3. koht Kunstiolümpiaadi 
piirkonnavoor, juhendaja Eve Allsoo

Eleriin Sahtel, 6. Kunstiolümpiaadi 
piirkonnavoor, juhendaja Eve Allsoo

Randmar Tuulemäe, 1. koht Ühis-
konnaõpetuse piirkonnavoor, juhendaja 
Mikk Maasikrand

Eliisa Maria Sahtel, 3. koht Ühis-
konnaõpetuse piirkonnavoor, juhendaja 
Mikk Maasikrand

Sabrina Karajev, 4. koht Ühiskon-
naõpetuse piirkonnavoor, juhendaja 

Mikk Maasikrand 
Kermo Mätlik, 4. koht Piirkondlik 

majandusolümpiaad, juhendaja Külvi 
Kivisild

Romeo Annus, 5. koht Eestis oma 
klassi arvestuses Astronoomiaviktoriin 
Pulsar, juhendaja Ülle Murula

Madleen Dvorov, 2. koht Etluskon-
kurss “Midrimaa” Lääne-Virumaa voor, 
juhendaja Aile Kippar

Eliise Saks, 2. koht Etluskonkurss 
“Midrimaa” Lääne-Virumaa voor, ju-
hendaja Sirje Sell

Tormi Viirg, 3. koht Piirkondlik 
gümnaasiumi inglise keele olümpiaad, 
juhendaja Kärt Maasik

Jako Sander Sahtel, 6. koht Tehno-
loogiaõpetuse olümpiaad „FÜÜSIKA 
TEHNOLOOGIAÕPETUSES“ 
Lääne-Virumaal, juhendaja Jaak Keskla

Mariliina Alla, autasu J. Kunderi 
Seltsi omaloominguvõistlus “Leib meie 
laual”, juhendaja Elle Kivisoo

Mairold Dvorov, autasu J. Kunderi 
Seltsi omaloominguvõistlus “Leib meie 
laual”, juhendaja Elle Kivisoo

Gerda Kirpu, autasu J. Kunderi 
Seltsi omaloominguvõistlus “Leib meie 
laual”, juhendaja Elle Kivisoo

Loviise Laos, autasu J. Kunderi 
Seltsi omaloominguvõistlus “Leib meie 
laual”, juhendaja Tiina Tammar

Liselle Saar, autasu J. Kunderi Seltsi 
omaloominguvõistlus “Leib meie laual”, 
juhendaja Tiina Tammar

Jaanus Länts, aukiri HTM õpilas-
leiutajate riiklik konkurss, juhendaja 
Elle Kivisoo

Emma-Lys Aasmäe, eripreemia 
Elva Gümnaasiumi 8. üleriigiline tõlke-
võistlus (eesti-soome), juhendaja Katri 
Lehtsalu  

Mattias Kaasik, 1. koht Etluskon-
kursi “Koidulauliku valgel maakonna-
voor, juhendaja Sirje Sell

Ann-Elisbeth Sang, 2. koht Etlus-
konkursi “Koidulauliku valgel maakon-
navoor, juhendaja Sirje Sell

Laura Britt Elbrecht, 2.  koht 
Etluskonkursi “Koidulauliku valgel 
maakonnavoor, juhendaja Sirje Sell

Eleri Afanasjev, 3. koht  Etluskon-
kursi “Koidulauliku valgel maakonna-
voor, juhendaja Sirje Sell

Timo Stamm, 5.koht Pranglimise 
Lääne-Virumaa finaal, juhendaja Anneli 
Morgenson

Sander Šašlov, 2. koht Vabariikliku 
lingvistikaolümpiaadi piirkondlik voor, 
juhendaja Katri Lehtsalu

Kerdo Marten Jürnas, 1. koht kir-
jandusmängus “Lugemine loeb” Lääne-
Virumaa ja Vabariiklik voor, juhendaja 
Sirje Pipenberg

Gregor Kirpu, 1. koht kirjandus-
mängus “Lugemine loeb” Lääne-Viru-
maa ja Vabariiklik voor, juhendaja Sirje 
Pipenberg

Mattias Dvorov, 1. koht kirjan-
dusmängus “Lugemine loeb” Lääne-
Virumaa ja Vabariiklik voor, juhendaja 
Sirje Pipenberg

Lauri Õun, 4. eripreemia Maa-
kondlik võistujoonistamine, juhendaja 
Eve Allsoo

Kristina Teinberg, 4. eripreemia 
Maakondlik võistujoonistamine, juhen-
daja Eve Allsoo

Alex - Sander Arisalo,  II koht 
vabariiklikul soome keele olümpiaadil, 
juhendaja Katri Lehtsalu

Laura Horn, 4. koht piirkondlikul 
inimeseõpetuse olümpiaadil, juhendaja 
Helve Lees

Karl Rosental, 6. koht piirkondlikul 
inimeseõpetuse olümpiaadil, juhendaja 
Helve Lees

HUVIKOOLID
Tapa Kunsti- ja Muusikakool 

Andri Pilt, 1. koht nooremas va-
nuserühmas Kohtla-Järve Koolinoorte 
Loomemaja IV rahvusvaheline kunsti-
konkurss “Loomingu valgus”, juhendaja 
Liina Kald

Ilona Pshenichnaya, 2. koht vane-
mas vanuserühmas Kohtla-Järve Kooli-
noorte Loomemaja IV rahvusvaheline 
kunstikonkurss “Loomingu valgus”, 
juhendaja Liina Kald

Adeli Nurken, Võistluse laureaat 
Kohtla-Järve Koolinoorte Loomemaja 
IV rahvusvaheline kunstikonkurss “Loo-
mingu valgus”, juhendaja Renee Aua

Eliisa Maria Sahtel, Võistluse laureaat 
Kohtla-Järve Koolinoorte Loomemaja IV 
rahvusvaheline kunstikonkurss “Loomin-
gu valgus”, juhendaja Liina Kald 

Ann-Elisbeth Sang, 1. koht 16-19 
aastaste seas III Virumaa kunstikoolide 
konkurss “Mina ja minu maailm”, 
juhendaja Katrin Leete

Miina Matilda Risthein, 1. koht 
13-15 aastaste seas III Virumaa kuns-
tikoolide konkurss “Mina ja minu 
maailm”, juhendaja Liina Kald

Kelli Kesküla, 1. koht 13-15 aas-
taste hulgas III Virumaa kunstikoolide 
konkurss “Mina ja minu maailm”, 
juhendaja Renee Aua

Milena Bodnja, 1. koht 10-12 
aastaste hulgas III Virumaa kunstikoo-
lide konkurss “Mina ja minu maailm”, 
juhendaja Liina Kald

Carolin Paas, 1. koht 10-12 aas-
taste hulgas III Virumaa kunstikoolide 
konkurss “Mina ja minu maailm”, 
juhendaja Liina Kald

Lisette-Ly Elbrecht, 2. koht 10-12 
aastaste hulgas III Virumaa kunstikoo-
lide konkurss “Mina ja minu maailm”, 
juhendaja Liina Kald

Eliise Makrjakov, 2. koht 10-12 
aastaste hulgas III Virumaa kunstikoo-
lide konkurss “Mina ja minu maailm”, 
juhendaja Liina Kald

Emilia Buchenkova, auhinnaline 
koht tööga “Kala pole” Virumaa noorte 
joonistusvõistlus „Mina ja veekogu“, 
juhendaja Liina Kald

Kristian Bush, auhinnaline koht 
tööga “Kala” Virumaa noorte joonistus-
võistlus „Mina ja veekogu“, juhendaja 
Liina Kald  

Mihkel Kuusik, piirkondliku vooru 
2. vanuserühma III. koht ja vabariik-
likus lõppvoorus diplom Konkurss 
„Parim noor instrumentalist 2021“, 
juhendajad õpetaja Mart Aus ja kont-
sertmeister Imbi Puusepp  

Mariliina Alla, avatud klassi noo-
rema mängugrupi 1. koht „Suurel 
üleriigilisel e-võistumängimisel 2021“, 
juhendaja õpetaja Tanel Sakrits

Karoliina Alla, eripreemia erilise 
lavalise oleku eest „Suurel üleriigilisel 
e-võistumängimisel 2021“, juhendaja 
õpetaja Martin Müller

Randmar Tuulemäe, eripreemia 
artistlikkuse eest „Suurel üleriigilisel 
e-võistumängimisel 2021“, juhendaja 
õpetaja Tanel Sakrits ja Martin Müller

Tapa Valla Spordikool
Ragnar Rooba, 2. koht Eesti MV 

suusaorienteerumises lühirada, juhen-
daja Raili Rooba; 2. koht Eesti MV 
suusaorienteerumises tavarada, juhen-
daja Raili Rooba

Karl Oskar Vikk, U-19 koondise kan-
didaat saalihokis, juhendaja Tõnu Salm

Tapa valla SK/SK Tapa, 3. koht 
EKV P 2001 a käsipallis, juhendaja 
Aron Jaanis; 1. koht Eesti lahtised MV 
Rannakäsipallis T2007, juhendaja Mare 
Neps; 1.koht Miniliiga võistlussari 
T2011 käsipallis, juhendaja Mare Neps; 
3.koht Miniliiga võistlussari T2012 
käsipallis, juhendaja Mare Neps

Tapa valla õpilaste saavutused 20.05.2021 seisuga
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Tamsalu Gümnaasiumi 61. lend

Õunapuu sai istutatud. Tibu rühma esindus koos Sipsikuga.

Tänavused muusikakooli lõpetajad koos õpetajatega.

Foto Johanna Sinik

Foto Viiu Uudam

Foto erakogust

4 Juuni 2021

Johanna Sinik
Tamsalu Gümnaasiumi huvijuht

Viiu Uudam
Tamsalu Lasteaia Krõll direktor

Ilmar Kald
Tapa Muusika- ja Kunstikooli
 direktor

24. ja 25. mai algasid meie majas 
melurohkelt. Kui traditsiooniliselt 
on olnud 12. klassil tutipäev, siis tä-
navu avanes võimalus ka 9. klassidel 
lõpukella tegevustest osa võtta!

Meie 9. klassi lõpetajad veetsid 
päeva teise tunni koos oma esimeste 
õpetajatega, Elle Nurmsalu ja Maar-
ja Nahkuriga. Kolmandaks tunniks 
koguneti koolimaja ette, kus olid 
kehalise õpetajad Liivi Rünk ja Pille 

Lehemets neile ette valmistanud 
vahva liikumistunni.  Päeva lõpp 
möödus üheskoos praeguste klassi-
juhatajatega viimase klassiõhtu näol. 

61. lennu viimane koolipäev 
– päev täis naeru, kilkamist ja 
mälestusi. Päev algas traditsiooni-
liselt – signaalitamise ja muusika 
saatel suunduti kogukonda äratama. 
Koolimaja ette kogunenud õpilasi 
kostitati lõbusa tuju ja veesõjaga.

Aktusel anti üle lipud ning kirst 
järgmistele abiturientidele. Tänati 
ka pikaaegset klassijuhatajat Mare 
Viksi. Kõik, kes Marega kokku on 
puutunud teavad, et Marele meel-

Lõpukella ja tutipäeva toimetustest 
Tamsalu Gümnaasiumis

divad lehmad. Sellest tulenevalt kin-
gitigi talle mälestuseks pilt õpilastest 
lehmadena.

Pärast aktust lustisid peatsed 
lõpetajad veel viimast korda keha-
lise kasvatuse tunnis. Tund lõppes 
heade soovidega õpetajatelt Pille ja 
Liivi. Pinke tagasi võimlasse viies, 
kasutati veel viimast võimalust 
üheskoos korvpalli mängimiseks. 
Noored nentisid, et mingil määral 
on ka kahju, et see tore aeg üheskoos 
nüüd läbi saab.

Nüüd veel viimased jõupingutu-
sed. Soovime peatsetele lõpetajatele 
edu! 

4. juunil said Tapa Muusika- ja 
Kunstikooli lõputunnistuse 12 
muusikaosakonna värsket lõpetajat. 
See on järgmisel aastal 65. juubelit 
tähistava kooli 60. lend ning lõpu-
tunnistuse sai juba 649. lõpetaja. 

Klaverieriala lõpetasid Greteliis 
Kokk (põhiõpe) õp Liili Põld ja 
Laura-Liisa Kald (vabaõpe) õp Imbi 
Puusepp. Flöödi eriala Kelli-Lizette 

Krabi (huviõpe) ja Carmen Lanno 
(põhiõpe) õp Heili Liivsalu. Puhk-
pillidest oli esindatud veel metsasarv 
Naatan Sheshenko (huviõpe) õp 
H. Liivsalu ja trompet Ilja Skriabin 
(huviõpe) õp Mart Aus. Kitarriõ-
pingud lõpetas Siimeon Sheshenko 
(põhiõpe). Seitse aastat tagasi ava-
sime lõõtsa- ja karmoškaeriala ning 
tänavu olid esimesteks lõpetajateks 
huviõppe õppesuunal Tauri Evan 
Kask, Andero Pihlak, Rasmus Su-
lev ja Rivo Valts. Poiste õpetajaks 
Martin Müller. Mandoliini eriala 
lõpetas Jana Katre Ojasoo (põhiõpe) 
õp Tanel Sakrits. Solfedžot õpetas 

Svetlana Kuusik ja muusikalugu 
Jaanus Väljaots.

Mitmed tänavused lõpetajad on 
andnud mõista, et soovivad õpin-
guid jätkata lisa-aastal. See on üks 
suuremaid tunnustusi õpetajatele, 
kui õpilased ei taha koolist lahkuda 
ning soovivad pillimängus veel pa-
remaks saada.

Soovin kõikidele lõpetajatele veel-
kord tuult tiibadesse ning loodan, 
et teil on nüüd tulevikus üks uks 
rohkem lahti! 

Suur tänu teile ja teie vanematele 
koosoldud aja eest! Uute kohtu-
misteni!  

60. lend lõpetas 
muusika- ja kunstikooli

Nädal enne juunit olid kevadilmad 
heitlikult jahedad ja vihmased. Sellele 
vaatamata toimusid meie mõlemas 
majas vahvad trallipäevad ja kenad 
lõpuaktused Sipelga ja Tibu rühma-
de lastele. Tublid õpetajad ja -abid 
saatsid kooliteele 28 last. Aitäh teile: 
õpetajad Signe, Reet, Maris, Veronika 
ja õpetaja abid Rita ning Sille-Riin!

Päikesepaistelisel 1.juunil oli 
Krõlli lasteaia Tamsalu maja õu hom-
mikust alates siginat-saginat täis. Las-
teaiatädid sahkerdasid nööride, pabe-
rite, värvide, veevannide, sirmide ja 
nukkudega – käisid ettevalmistused 
lastekaitsepäeva tähistamiseks. Päeva 
juhtimise ja lastega trallitamise oli 
Krõll delegeerinud seekord Sipsikule. 

Kõik lapsed olid oodatud – nii 
need, kes juba lõpupeo ära pidanud 
kui ka piirangute ajal pikalt kodus 
olnud põnnid. Esimestena saabusidki 
suure bussiga Sääse maja mudilased ja 
loomulikult võttis neid vastu  rõõmsa-
meelne Sipsik, kes rivistas lapsed rong-
käiguks. Tamsalu lapsed ootasid oma 
rühma juures, et samuti liituda lõbusa 

riviga. Vahva oli vaadata ,,triibuliste“ 
rahvahulka, sest päeva riietus oli soovi-
tavalt võimalikult triibuline. Nii jõuti 
lipuplatsile, et heisata masti Krõlli 
logoga lipp. Edasi suundusid rühmad 
erinevatesse mängukeskustesse, mis 
olid inspireeritud  ja kohandatud Sip-
siku raamatust tuttavate tegevustega: 
kalapüük koos õnneõngitsemisega, 
pesupesemine, taksosõit koos pisi-Sip-
sikuga, nukkude teleteater, maalimise 
ja värvimise keskus ning tantsimine. 
Kõige viimasena oma pesapaigas said 
kõik nautida Sipsiku jäätist. Toreda 
päeva läbiviimist soosis imeliselt soe 
kevadilm ja Tamsalu maja personali 
läbi viidud vahvad tegevuskeskused. 
Kui buss Sääse lapsed oma majja 
lõunasöögile viis, asusid lasteaia lõpe-
tanud Tibu rühma lapsed õunapuud 
istutama. Tiina-nimeline õunapuu 
on lõpurühma kingitus lasteaiaperele. 
Oleme väga tänulikud ja lubame puud 
hoolsalt kasta ja hoida. 

Ees ootab kauaoodatud suvi ja 
puhkus. Lasteaias käivad mudilased 
on koondatud suverühmadesse. Jaa-
nipäeva eel tulevad Sääse maja lapsed 
samuti Tamsallu, et leida uusi sõpru. 
Uuele õppeaastale vaatame vastu 
põnevusega, sest ees on midagi uut, 
mida oodata!

Lõbus lastekaitsepäev 
Krõlli lasteaias

Frode Hallik, 11. koht Eesti MV 
sprint KL M18 suusatamises, juhendaja 
Kaili Ots

Artur Hallik, 2. koht Alexela noor-
tesari M12 kokkuvõttes (3 etappi 2.) 
suusatamises, juhendaja Kaili Ots

Kalle Laisarv, 2. koht Eesti MV 
maadluses, juhendaja A.Vinter; 2. koht 
Eesti kadettide MV, juhendaja A.Vinter; 
1.  koht Jõudi MV, juhendaja  A.Vinter

Ats Pajula, 4. koht Eesti MV maad-
luses, juhendaja A.Vinter/M.Piksar; 2. 
koht Eesti kadettide MV, juhendaja 
A.Vinter/M.Piksar; 1. koht Jõudi MV, 
juhendaja A.Vinter/M.Piksar

Olavi Laisarv, 1. koht Jõudi MV kr.-
rooma maadluses, juhendaja A.Vinter; 
1. koht Jõudi MV vabamaadluses, 
juhendaja A.Vinter; 3. koht Eesti Üli-
õpilaste MV, juhendaja A.Vinter

Fred-Markus Rüü, 3. koht Jõudi 
MV kr.-rooma maadluses, juhendaja 
A.Vinter/M.Piksar; 2. koht Jõudi MV 
vabamaadluses, juhendaja A.Vinter/M.
Piksar

Virgo Vähk, 3.koht Eesti kadettide 
MV, juhendaja A.Vinter

Tanel Laisarv, 3. koht Eesti laste 
MV sumos, juhendaja A.Vinter; 1. Eesti 
laste KV, juhendaja A.Vinter

Jasmine Jennifer Pole, 2. koht Eesti 
laste MV sumos, juhendaja S.Sahno; 3. 
Eesti laste MV sumos absoluut, juhen-
daja S.Sahno

Irina Basmanova, 2. koht Eesti 
laste MV sumos, juhendaja S.Sahno/A.
Vinter

Alisija Kulberg, 2. koht Eesti laste 
MV sumos, juhendaja S.Sahno/A.Vinter

Denis Katjuštšik, 3. koht Eesti laste 
MV sumos, juhendaja S.Sahno

Algus lk 3

Tapa valla õpilaste 
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Reigo Tamm, Tapa valla 
kultuurikomisjoni esimees

Marika Rajur, 
pärismaalane

Teele Pehk ja Lara Podkuiko

Lehtse piirkonna elanike küsitlus 
(sügis-talv 2020) näitas ilmekalt, et 
elanikud igatsevad turvaliste, loo-
dussõbralike ja tervislike liikumis-
võimaluste järele. Täna spordivad, 
jalutavad ja sõidavad rattaga koha-
likud elanikud Tapa-Lehtse-Jäneda 
tee ääres ja Rabasaare tee ääres. Samas 
on piirkonnas potentsiaali ja ruumi 
loodusliku kattega matkaradadeks ja 
kergliiklusteedeks. 

Küsitlusele vastanuist 82 inimest 
(kokku vastas 125 inimest) soovib 
Jäneda-Lehtse-Tapa kergliiklusteed. 
Selline plaan on valla üldplaneeringus 
ka sees. 

Samas ei pea see olema tradit-
siooniline asfaltkattega rajatis, mis 
neelab palju maavarasid. Pigem saaks 
siinkandis uuendada kergliiklustee 
mõistet, rajades Jäneda raudteejaamast 
kuni Lehtseni raudtreetrassi kõrvale 
või lähedusse loodusliku matkaraja, 
millel saab ratta ja lapsekäruga sõita, 

samuti jalutada. Lehtsest Tapale võiks 
looduslik tee kulgeda kas raudtee kõr-
valt (otsetee) või Tapa-Lehtse tee ääres. 

Selline terviserada aitaks leeven-
dada rongi- ja bussiühenduse lünki 
päevasel ajal ja nädalavahetuseti, 
näiteks Lehtse noored saaksid rattaga 
Tapa huviringidesse. Ühtlasi pike-
neks Aegviidu-Jäneda terviseradade 
maastik Lehtse ja Tapani. Elektrirongi 
pikenemine Aegviidust Tapani loob ju 
selleks soodsad tingimused. 

Vallaesindajatele   oleme elanike 
küsitluse peamisi tulemusi esitlenud. 
Kuulsime, et Jäneda raudteejaama ja 
Jäneda keskuse vaheline kergliiklustee 
on hetkel planeerimisel ja valmib 
ilmselt 2022. aastal. Väga hea, algus 
saab tehtud! Lehtse kohalikud unis-
tavad aktiivselt tervislikust ja loodus-
sõbralikust liikumisest fb-rühmas 
“Lehtse kogukond”. Liitu arutelu ja 
unistamisega! 

Kui tunned, et tahad Lehtse piir-
konna elukeskkonda panustada, kir-
juta lehtsekommuun@gmail.com  või 
osale fb-lehel “Lehtse kogukond” aru-
teludes. Ühiselt saavutame rohkem!    

Unistus Jänedat, Lehtset 
ja Tapat ühendavast 

kergliiklusteest

Sõitsin tihti nädalalõpul teatrist koju 
viimase Rakvere rongiga. Ilus teat-
rielamus lõppes peaaegu alati väga 
ebamugava kojusõiduga. Eriti aga 
viimane kord, vahetult enne teatrite 
sulgemist 26. veebruaril. 

Pärismaalasi on üldiselt rongis 
vähe, enamuses on rong meie nn 
kaitsjate käes ja nende käitumine on 
ikka üle mõistuse: trambivad ringi, 
laiavad, lõugavad, ropendavad, räus-
kavad, panevad muusika üle rongi 
möirgama...

Kui rongisaatja lubab militaarpo-
litsei kutsuda, siis hetkeks tõmbuvad 
tagasi, aga varsti on jälle kõik endine 
ja vaene naissaatja kaob kuhugi vaik-
selt ära. Mida ta saabki teha?

Kui nende samade meestega hom-
mikul Tallinna sõita on kõik veel ta-
lutav, aga tagasi tulles on küllap liiga 
palju kas pudelist või kuskilt mujalt 
julgust võetud. Normaalne inimene 
nii ei käitu! Julgesin ka sõna sekka 
öelda ja neid korrale kutsuda. Tule-
museks hakati mind ühemõtteliselt 
jõllitama. Ma ei julgenudki nendega 
koos kodupoole minna, vaid ootasin 
teisel pool raudteed kuni „kaitsjad”  
eemaldusid.

Kuhu poole pöörduda? Vallava-
litsusse? Tean, et raha paneb rattad 
käima ja linn/vald sõltub väga paljus 
meie kaitseväest. Ja ega rongis toimuv 
valda ei puudutagi.

Edelaraudtee poole? Vist oleks 
pidanud jah, kuigi rongisaatja ütles, 
et nad teevad seda pidevalt, kasu 
ei midagi. Oleks pidanud paluma, 
et ehk leiaksid võimaluse eraldada 
nädalalõppudel eraldi vagun meie 
vapratele kaitsjatele või jätta vähemalt 
1/3 rongist normaalsetele sõitjatele.

Mõtlesin ka Rein Siku peale, et 
paluks tal teha mõned nädalalõpu 
sõidud Tallinnast Kadrinasse  viimase 
rongiga ja siis oma muljetest kirjuta-
da. Kunagi kirjutas ta rongisaatjatest 
nii hästi. Need samad naised on aga 
samuti pättide käes kaitsetud, sest 
paratamatult jääb mulje, et oma riigi 
pätid on meie riiki eest ära saadetud. 
Vaevalt oma kodumaal nad niimoodi 
käituda saaksid. 

Ma ei tunne sõjaväe süsteemi ja ei 
osanud ka selles liinis kuhugi pöördu-
da. Nüüd loen „Virumaa Teatajast” 
et ega sellestki mingit tolku poleks 
olnud. Briti kontingendi kõneisik ei 
vaevu isegi neile vastama. Aga häbi 
peaks Briti kontingendi ülemal küll 
olema! Sellise käitumisega kaitsjad au 
oma riigile küll ei tee.

Nii jääbki õhku ikkagi küsimus – 
kes kaitseb pärismaalast kaitsjate eest?

LUGEJA KIRI

Kes kaitseb kaitsja eest?

Kultuurivaldkonna tänast seisu ja tulevi-
kuplaane arutatakse praegu igas riiklikus 
ajalehes ning igas kultuurses seltskonnas. 
Jääb arusaamatuks olukord, kus riiklikud 
puhkpilliorkestrid kaovad ja järgmisel 
hetkel liigub üks neist Tallinna linna alla 
ning lõpuks orkestrid hoopis liidetakse. 
Raske on eos juba sellisest ideest aru saa-
da, aga kui idee iga päev muutub, siis on 
eriliselt keeruline põhjuseid mõista. Täna 
loodan, et see olukord leiab ehk veel 
mõistliku lahenduse. Selge on see, et riik 
ei saa üle oma võimete elada - kulud ei 
saa ületada tulusid, vähemalt mitte pikka 
aega. Kuna olukord riigi majanduses on 
tõesti praegu selline, siis kärpimisega 
ollakse üldiselt päri, ent keegi ei ole nõus 
enda valdkonnas kuskilt järgi andma: on 
inimlik loota, et keegi teine kusagil mujal 
peab end kokku võtma.

Töötades igapäevaselt Rahvusooper 
Estonia solistina loodan ka mina, et 
selle asutuse eelarvet ei hakata koomale 
tõmbama. Loodan lausa sedagi, et 
maja laiendatakse ja tuleb juurdeehitus. 
Jälgides tänaseid arutelusid, kas peaks 
tulema uus ooperimaja kusagile mujale 
või olemasoleva laiendus, üritan mõista 
mõlemaid pooli. Loomulikult on igal 
omad arusaadavad argumendid ning 
mõlemal variandil on omad eelised 
koos puudustega, aga kõik on õnneks 
selles nõus, et uut hea akustikaga saali 
ning suurt lava on vaja. Kahjuks ei 
suudeta jällegi pakkuda kõigile sobivat 
lahendust. Selge on see, et uus maja on 
kallis, tõmbaks linnasüdamest fookuse 
mujale, kahe maja haldamine ja nendes 
tegevuste korraldamine suurendaks ma-
jandamiskulusid; lõpuks jääks vana ning 
ajalooline maja hoopis tühjaks ja varsti 
tuleks sellele uut funktsiooni otsima 
hakata. Arvan, et kui kõik puudused 
ja eelised kokku panna, siis parimat 
lahendust ei ole, aga kõige vähem halb 
variant pikas perspektiivis on siiski tipp-
arhitektide poolt loodud juurdeehitus 
tänase maja külge. Nii nagu on seda 
tehtud või tegemas Londonis, Riias, 
Berliinis või Stockholmis.

Üleriigiliselt tähtsate kultuuriob-
jektide seas tekitab rahvusooperi maja 
asukoha kõrval palju vaidlust ka Tartu 
südalinna kultuurikeskuse asukoht. Siin 
pole samuti leitud kõigile sobivat varian-
ti. Paratamatult saab jälle selgeks, et igale 
arendusele on alati vastaseid ja kõigile 
meeldida ei saa, täpselt nii on ka Tapa 
vallas. Ükskõik, mida meie kodukohas 
korda soovitakse teha, leiab vastaspool 
alati mitmeid põhjuseid, miks seda mitte 
teha ja kui oluline oleks hoopis mingile 
teisele probleemile keskenduda ning kui 
siis see teine probleem võetakse ette, toob 
vastasleer kohe lauale hoopis kolmanda 
probleemi ja nii lõputult. Konstruktiivne 
kriitika on alati vajalik ja tänuväärt, aga 
kritiseerida lihtsalt kritiseerimise või 
enda esitlemise pärast on kuidagi igav 
ning mage. Tegelikult ei peaks mingeid 
vastasleere üldse olema ja peaksime 

mõistma, et kui kogu aur läheb vaid-
luste ja kriitika peale, siis ei muutu ega 
toimu enam mingit arengut. Kui ei jõuta 
konsensuseni on oht, et jäädakse üldse 
uutest objektidest ilma, nagu see oht on 
Tartus kultuurikeskusega või Tallinnas 
ooperimajaga. Vaidlused ei tohi võtta 
arengusoove, sest meie vallal on veel 
palju areneda. Palju on küll tehtud, aga 
palju on veel ees.

Meie naaber Rakvere suutis ennast 
üleriigiliste kultuuriobjektide sekka 
võidelda Pärdi muusikamajaga ja libiseb 
arengutes meilt kogu aeg natuke eest ära. 
Loomulikult ei olegi võib-olla mõeldav, 
et me elukvaliteedilt ning eelarvelt 
maakonnakeskusele järgi jõuaksime, 
aga päris hääletult alla anda ju ka ei 
tohi. Rakveres on keskväljak ammu 
korda tehtud, hiljuti sai uue ilme Pikk 
tänav, Vallimäe vabaõhukeskus ehitati 
äsja valmis koos laululavaga ning nüüd 
rajatakse naaberlinna, kus on niigi 
sõnateater juba olemas, ka uhke Arvo 
Pärdi nimeline kontserdimaja. Rakvere 
on tubli olnud ja loomulikult on meil 
võimalik seda kõike nautimas käia 30 
kilomeetri kaugusel, aga kas me tõesti 
omaenda kodus ei tahaks uut ilu, kul-
tuuri ja arenguid nautida?

Olen veendunud, et Tapa vanale 
algkoolihoonele on leitud hea ja õige 
lahendus. Algkoolihoone jäi tühjaks 
aastal 1992 ja seega on maja seisnud 
rakenduseta peaaegu 30 aastat. Selle 
ajaga on hoone muutunud varisemis-
ohtlikuks, n-ö kolemajaks, mis tekitab 
linnaelanikes piinlikkust ja muret. 
Koostöös arhitektidega on sündinud 
uudne ja perspektiivne idee, mille tule-
musena muutub Tapa linna üks suurim 
häbiplekk hoopis eriliseks ning põnevaks 
vaba aja veetmise paigaks. See asub 
tuiksoonel, kus on lähedal kool, lasteaed, 
muusika- ja kunstikool, noortekeskus, 
raamatukogu- kõik need asutused saavad 
tulevikus oma töös ja tegevustes uue 
maja võimalusi kasutada. Projektis on 
ette nähtud, et avatud koolimajas on ga-
lerii ja näituste korraldamiseks vajalikud 
pinnad, avalike koosolekute ja loengute 
pidamise ala, vaateplatvorm, välikohviku 
avamise võimalus, avalik tualett, lava 
välikontsertide, välikino ja suvelavastuste 
korraldamiseks jpm. Kindlasti peaksid 
edaspidigi suvised sündmused, nagu näi-
teks linnapäevad ning jaanipäev, toimu-
ma seal ja miks mitte ka koolide ava- ja 
lõpuaktused. Tapa Kultuurikeskus saab 
avatud koolimaja valmimisel kultuuri-
tegevuse laiendamiseks ja arendamiseks 
uusi võimalusi. Lisaks tuleks meelitada 
lavastajaid ja produtsente, kes organi-
seeriks siia suvetükke, kontserttuure ja 
festivale ning see omakorda tooks Tapale 
kultuurituriste. Tegevusi ja uusi ideid 
võivad kõik pakkuda, sest see on meie 
kõigi maja ehk kogukonnamaja, mille 
sarnast Eestis teist ei pruugi veel olla. 
Loodame, et sellest kujuneb kogukonna 
kooskäimise ja kohtumise paik.

Samuti on Tapa linna elanikud väärt 
ilusat ja välja arendatud kesklinna koos 
keskväljakuga, mis oleks eriline, arhitek-
tuurselt ja ruumiliselt terviklik. Meile tuli 

appi vabariigi 100. sünnipäeva puhul 
loodud arhitektuuriprogramm nimega 
„Hea avalik ruum“, mille eesmärgiks 
on linnade keskuste, peaväljakute, 
peatänavate ja nendega piirnevate alade 
korrastamine. See toetusprogramm so-
bis meile ideaalselt. Riik aitas koostöös 
Eesti Arhitektide Liiduga korraldada 
arhitektuurivõistluse, kuhu esitati pro-
fessionaalide poolt 6 tööd, millest kõik 
kvalifitseerusid ning pääsesid hindami-
sele. Võistluse korraldamiseks saadi pool 
raha riigilt ja on lootus, et ehk toetab riik 
ka ehitamist. Selle programmi raames 
on uue ilme juba saanud eelnimetatud 
Rakvere Pikk tänav ja näiteks veel Põlva 
keskväljak, Tõrva, Võru, Rapla, Kärdla, 
Kuressaare, Elva, Valga. Arvan, et me 
ei ole nendest linnadest kehvemad ja 
peaksime arengutega kaasas käima. 
Tänaseks on meie arhitektuurivõistluse 
võitjad valmis saanud uue variandi, kus 
on arvestatud osaliselt nende enda pa-
kutud algseid ideid ning võetud tõsiselt 
arvesse ka hiljem aruteludest tulnud 
ettepanekuid. Konstruktiivse kriitikaga 
on arvestatud ning tänane versioon 
peaks enamustele sobima. Tahan tänada 
arhitektide meeskonda, kes on teinud 
aktiivselt koostööd vallavalitsusega ja ar-
vestanud meie vallaelanike ettepanekuid! 
Eriti tänan neid, kes meie keskväljaku 
ja kesklinna projekti on panustanud 
ning ideid pakkunud! See on meie kõigi 
eluruum, mis peaks rõõmu ja uhkust 
pakkuma. Loomulikult on veel kahtle-
jaid ja vastaseid, aga küsin retooriliselt, 
et kas vaidleme seni, kuni uut arendatud 
kesklinna ei tule ja pigem on parem, kui 
ka algkoolihoone jääb samasuguseks?

Hiljuti vallalehes ilmunud enda artik-
lis pakkusin välja idee, et Tapa Muusika-
ja Kunstikooli hoone tuleks renoveerida 
ning teha juurdeehitus. Kahjuks sai ka 
see idee kriitika osaliseks ja paratama-
tult hakkab jällegi tunduma, et kõige 
parem on üldse mitte midagi arendada. 
Loomulikult mõistan, et kõikide ideede 
arendamiseks on vaja vahendeid ja need 
otsused tuleb põhjalikult läbi kaaluda, 
eriti olukorras, kus ehitushinnad on 
tõusmas ning ees ootavad kärped. Kaht-
lemata ei tohi unustada arendamast  ka 
teisi meie valla piirkondi. Siiski mingid 
ideed ja eesmärgid peavad olema, kuhu 
poole rahulikus ning mõistlikus tempos 
Tapal liikuda.

Ma väga loodan, et järgmise paari 
aasta jooksul muutub ning areneb meie 
linn jõudsalt ja kõiges paremas mõttes ei 
tunne me oma vallakeskust enam varsti 
ära. Valminud on vanast algkoolihoo-
nest kogukonnamaja, mis võõrustab 
rohkeid kultuuriüritusi ja rajatud on 
kesklinn koos keskväljakuga, kus vaba 
aega veetvaid elanikke näeb tihti ning 
ehitatud on muusika- ja kunstikoolile 
uus hoone, milles õpihuvilisi ja õpeta-
mishuvilisi toimetab rohkesti. Koostöös 
riigiga peaks järgmiste aastate jooksul 
renoveeritud olema ka raudteejaama 
hoone ja kindlasti toimub arenguid 
veelgi, aga seda näitab aeg.

Liigume tervelt, targalt ja kultuurselt 
üheskoos edasi!

Kultuur on kõikjal

OÜ ESTEST PR 

ostab metsa- ja 
põllumaad. 

Tel 50 45 215,  
51 45 215, 

info@est-land.ee
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Maire Pütsepp, Ira Kasekamp
Tamsalu raamatukogu

Ere Käärmaa

Mae Mitt

Tapa raamatukogu juubeliürituste 
raames (kes veel ei tea, siis Tapa raa-
matukogu saab tänavu 100-aastaseks) 
on alates 5. juulist kuni augusti lõpuni 
võimalik raamatukogu esimesel kor-
rusel uudistada fotonäitust „100 hetke 
Tapa raamatukogu ajaloos“. Tegelikult 
on neid pilte ikka natukene rohkem, 
sest väga raske oli valikut teha. Kes 
aga tuleb, see näeb oma silmaga, et 
raamatukoguelu ei tähenda ainult 
raamatuid täis riiuleid, vaid ikka palju 
muudki. On muusikat ja palju kunsti 
ja kunstiinimesi ja kirjanikke ja muidu 
põnevaid persoone. Ikka saab midagi 
õppida, midagi oma käega valmis 
teha, oma peaga välja mõelda… Ah, 

mis siin pikalt rääkida! Tulge vaatama!  
Suvel tasub raamatukogus käia küll, 
sest poolest juulist saab I korrusel 
vaadata lisaks ka ülevaatenäitust raa-
matukogu ajaloost ning augustikuus 
on II korrusel vaatamiseks TYPA 
näitus trükikunstist ja kuuldavasti on 
plaanis linnapäevade ajal korraldada 
ka töötuba, kus igaüks, vähegi huvi-
line, saab trükkimise kunsti katsetada. 
Hoidke Tapa raamatukogu tegemistel 
silm peal, sest juubeliaasta kestab.

Raamatukogus kohtuvad 
kunst, muusika ja 

kirjandus

Raamaturahva seas on tunda elevust. 
Pika suletud uste perioodi järel on pal-
jud raamatud leidnud taas oma lugeja. 
Nad on jälle saanud oma inimestest 
sõpru rõõmustada, neid mõtlema 
panna, nendega koos seigelda. Paljud 
uued raamatud ootavad veel oma lem-
mikinimesi riiulitel. Nende unistuseks 
on loetud saada. Ka suvel. Mõned raa-
matutest on käinud kaugetel reisidel, 
teised peesitanud päevi rannas. On ka 
töökaid raamatuid, kes aitavad sokke 
ja kindaid kududa, õmmelda, aiatöid 
teha ja ahju või kõrvalhoonet ehitada. 

Täiesti erakordsed raamatud elavad 
Tapa lasteraamatukogus. Seal käis 
sügisest kevadeni vilgas sagimine. 
Osa raamatuid osales „Lugemisisu“ 
programmis. Teised hoidsid pöialt. 
Valla peale võeti kampa Jäneda, Lehtse, 
Tamsalu ja Tapa lasteaedade ja koolide 
lapsed. Paarisajal lapsel tekitati selline 
lugemisisu, et vahvad raamatusõbrad 
otsustasid ka edaspidi hoogsalt edasi 
lugeda. Raamatud tänavad osavõtjaid 
ja kaasaaitajaid!

„Kirjandusmängu“ kaksteist raama-
tut tahtsid eriti kiita kolme noormeest, 

kes end suisa Eesti parimateks lugesid. 
„Gregor, Kerdo Marten ja Mattias tea-
vad nüüd meie kohta kõiki saladusi“, 
arvasid raamatud üksmeelselt.

Tapa lasteraamatukogu raamatud 
on end terveks suveks klasside kaupa 
ritta seadnud ning otsustanud võistle-
ma hakata, mitme erineva lapse koju 
nad suve jooksul jõuavad. Raamatuko-
gu on sellele lisanud omapoolse võist-
luse „Loe puu lehte“. Kõik eakohased 
raamatud, mis läbi loetud, annavad 
õiguse lisada raamatukogu teisel kor-
rusel asuvale raagus puule ühe värvilise 
lehe. Augusti lõpus selgub kõige tublim 
„Lugemisklass“

Raamatute soov suurtele inimestele: 
„Aidake oma võsudel kasvada targaks 
ja hakkajaks, kes jõuaks „Rakett 69“ 
pardale, kes oskaks „Kuldvillaku“ saates 
kirjandusküsimustele vastata, kes kan-
naks edasi meie ilusat eesti keelt. Selleks 
loe lapsele raamatuid, loe koos lapsega 
raamatuid, tule raamatutele raamatu-
kokku külla ja vii meid endale külla.“

Soovime saja-aastasele Tapa raama-
tukogule palju lugejaid ja igale raama-
tule vähemalt sada laenutust!

Uudised kõigi Tapa valla raamatu-
kogude tegemiste kohta ning meie sõb-
rakssaamise koha leiad : https://www.
facebook.com/tapa.vallaraamatukogu 

Raamatud ja 
raamatukogud ootavad 

Eesti Lastekirjanduse Keskuse poolt 
ellu kutsutud lugemisprogrammi 
„Lugemisisu“ mõte on motiveeri-
da 5-10aastaseid lapsi raamatuid 
lugema. Tamsalu raamatukogu 
liitus ka programmiga, et elavdada 
laste lugemisharjumusi. Sügisel 
tutvustasime koolis ja lasteaias 

lastele „Lugemisisu“ programmi 
lähemalt ning lugemine ja laenu-
tamine võis alata. Kohustus oli 
lugeda viis erinevat raamatut ja 
siis täita lugemispass ning lõpuks 
see raamatukogusse tuua. Muidugi 
toimusid programmi  raames ka 
erinevad teematunnid ja mängud. 
Koos lastega saime tunde teha vaid 
eelmise aasta lõpus, kuna sellel 
aastal olid koroona tõttu üritu-
sed siseruumides keelatud. Siiski 
jõudsid lugemispassi korralikult 

täita 31 õpilast ja 3 lasteaia rühma. 
Lasteaias täideti lugemispass koos 
rühma õpetajaga. Nüüdseks on las-
teaiarühmad oma lugemisdiplomid 
ja kingitused kätte saanud. 3. juunil 
külastasime Tamsalu Gümnaasiumi 
algklasside tublimaid lugejaid, et 
neilegi kätte anda lugemisdiplo-
mid ja ka väike kingitus Tamsalu 
raamatukogu poolt. Tagasiside laste 
poolt oli ülimalt positiivne - sügisel 
jätkame uue hooga. Aitäh toreda 
koostöö eest!

 „Lugemisisu“ 
Tamsalu raamatukogus

Jeoova tunnistajate Tapa kogudus.
Pühapäeviti kl. 11.00 toimub pooletunnine loeng elulistel teemadel 

piibli vaatevinklist. Koosolekud toimuvad videokonverentsina. 
Info eesti keeles tel. 55593053, vene keeles tel. 56470321

JW.ORG (Meist/ Koosolekud)

 

Jrk nr
Taotleja 

nimi Projekti nimi
Otsustatud 

toetuse sum-
ma RIIK

Otsustatud 
toetuse sum-

ma KOV

Otsustatud 
omafinantsee-
ringu summa

Projekti 
maksumus 

kokku
Kaalutud kesk-

mine hinne

1.1.1 Tiiu Enula Kulli talu  
veesüsteem 1459,26 1459,26 1437,48 € 4 356,00 € 4,00

1.1.2 Lauri	Sam-
mul

Piigi talu kanalisat-
siooni	ehitus 2561,14 2561,14 2522,92 € 7 645,20 € 3,84

1.1.3 Urve	Paju
Loitvamäe talu  
kanalisatsiooni- 
trassi rajamine

1489,40 1489,40 1465,20 € 4 439,90 € 3,76

1.1.4 Sigrid	
Prokuda

Pihlaka	 
kanalisatsioon 2309,04 2309,04 2275,02 € 6 894,00 € 3,32

1.1.5 Urmas	Pärn Kubja talu  
kanalisatsioon 3209,16 3209,17 3161,27 € 9 579,60 € 3,24

1.1.6 Katrin 
Mätlik

Otsa	talu	puurkaevu	
rajamine 1467,30 1467,30 1445,40 € 4 380,00 € 3,22

1.1.7 Kristjan 
Põhjala

Villemi talu kanali-
satsioonisüsteem 2167,50 2167,50 2145,00 € 6 480,00 € 3,02

1.1.8 Peeter 
Hallikas

Hallika kanali- 
satsioonisüsteem 3052,79 3052,79 3007,22 € 9 112,80 € 2,96

1.1.9 Anu	Pahka Nurga talu  
veevarustussüsteem 1591,41 1747,59 1431,00 € 4 770,00 € 2,76

2021. a hajaasustuse programmi taotlusvooru hindamistulemused



Tammepargi sünnipäev ja lastekaitsepäev Tamsalus.
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MTÜ Lilli Loovusklubi
Maarja Hunt ja Maris Uudeküll

2020. aasta sügisel alustasime oma tege-
vust lasteaia laste loovusringi läbiviimise-
ga Tamsalu lasteaias „Krõll„. Osutusime 
endalegi üllatuseks ülipopulaarseks ning 
rühmad täitusid juba paari päevaga. Nii 
mõnigi soovija jäi kahjuks ukse taha. 
Lisaks iganädalasele ringitegevusele 
korraldasime koostöös teiste valla all-
asutustega erinevaid üritusi (vastlapäev, 
lastekaitsepäev). Kuna suurem osa 
aastast olenes suuresti koroonaviiruse 
levikust, siis meie tublide laste esimene 
esinemine toimus lastekaitsepäeval, kus 
lapsed esitasid kaks tantsu. Nii mõnegi 
lapse jaoks oli see esimene esinemine 
nii suurele publikule! On suur rõõm, 
et saime neile selle kogemuse pakkuda.

Meie suurim takistus kogu tegevuse 
juures oli sobivate ruumide puudumine 
meie ringitöö läbiviimiseks. Alguses sai-
me end mahutada lasteaia aulasse, kuid 
peagi kasvas erinevate vahendite ja laste 
tööde hulk nii suureks, et me lihtsalt 
ei mahtunud enam sinna ära. Õnneks 
tuli meile appi Tapa valla Kultuurikoda, 
andes meile võimaluse kasutada ruume 
Tamsalu Kultuurimajas. Paraku on 
kultuurimajas ringe nii palju, et pidime 
neid ruume jagama teiste asutustega. 
Lõpuks otsustasime, et teeme kõik rin-
gid hoopis õues, kus me mitte kedagi 
ei sega ja saame vabalt toimetada. Kuid 
siis avanes meil võimalus enampakku-
mise käigus saada endale päris enda 
ruumid Tamsalu halduskeskuse esimesel 

korrusel. See on ideaalne koht meie 
edaspidiseks toimetamiseks, lähedal on 
lasteaed ning lisaks kerkib peagi sinna 
kõrvale ka madalseikluspark. Meie te-
gevus on tänaseks päevaks kasvanud nii 
laiahaardeliseks, et meid on kutsutud ka 
naabervaldadesse suveüritusi läbi viima 
ja laste töötubasid juhendama.

Sellest ajendatuna tahaksime Tam-
salusse luua mängu- ja loovuskeskuse. 
Praegusel hetkel käib kogu meie piirkon-
na rahvas laste sünnipäevi ja muid üritusi 
korraldamas Rakvere mängutubades ja 
peoruumides. Meie suur unistus on, et 
selline koht oleks olemas päris meie enda 
Tamsalus, kus inimesed saaksid tulla ja 
pidada sünnipäevi ja teisi toredaid üritusi. 
Samuti osaleda erinevates töötubades ja 
koolitustel, mida plaanime korraldama 
hakata. Ehk on võimalik mängutuppa 
tuua laps ka selleks ajaks, kui vanem 
osaleb treeningutel või iluteenustel.

Praegusel hetkel on ruumide seisu-
kord üpris kehva ning need tuleb täieli-
kult renoveerida. Seega pöördumegi Teie 
poole, armas kogukonna rahvas, et aitak-
site meil Teie jaoks luua see erakordne 
võimalus. Palume Teil külastada inter-
neti lehekülge: https://www.hooandja.
ee/projekt/lilli-loovus-ja-mangukeskus 
või avada see QRkoodi abil: 

Suur aitäh kõikidele
kaasaelajatele ja toetajatele!

Lilli Loovusringi 
edukas aasta

2019. aastal sõlmiti leping Spor-
diklubi STEV MTÜ-ga ürituse 
Battle For Tapa korraldamiseks. 
Lepingu järgi toetus oli 5  000 
eurot. 2020 toimunud takistus-
jooksu Battle For Tapa korraldasid 
Tapa valla Spordikeskus ja Spordi-
klubi STEV MTÜ. 30.04.2021 
toimus Tapa vallavalituse ja Batt-
le for Life esindajate kohtumine, 
kus lepiti kokku alljärgnevas:

- Projekt Battle For Tapa kõik 
tegevused lõpetatakse, sh sule-
takse kõik selle üritusega seotud 
teabekanalid (facebooki leht, ins-
tagram, koduleht, youtube jne);

- Lepiti kokku, et Tapa val-
lavalitsus (korraldaja: Tapa valla 
Spordikeskus ja Spordiklubi 
STEV MTÜ) ja MTÜ Battle 
For Life, korraldavad 2021. aastal 
kaks eraldi jooksu erineval ajal;

- MTÜ Battle For Life üritust 
käsitletakse kui eraüritust ja soovi 
korral võib ürituse korraldaja 
paluda vallavalitsuselt abi esitades 
selleks vajaliku taotluse;

- Lepiti kokku, et võimalusel 
Tapa vallavalitsus toetab MTÜ 
Battle For Life üritust, nt valla 
maa kasutamise ja tegevusloa 
andmise osas.

Koosolekul lepiti ka kokku, et 
MTÜ Battle for Life esindajad  
võtavad ühendust mõlema ürituse 
sisu kooskõlastamiseks jooksu 
Steel Race Tapa esindajatega, 
mille osas täpsustatakse omavahel 
ürituse formaadid ja tegevusajad 
ning muud üritusi puudutavad 
korralduslikud tegevused.

Tapa vallavalitsuse selgitus Tapal 
toimuvate takistusjooksude kohta

Tapa Valla 
Kultuurikeskus

Pärast pikka piirangutest tingitud 
pausi toimusid Tapa vallas mitmed 
suured kultuurisündmused. 30. 
mail toimus Eesti Meestelaulu Seltsi 
üle-Eestiline XII poiste-solistide 
võistulaulmine, mis sel korral toimus 
Tamsalu kultuurimajas. Osalesid 
Eesti parimad noored lauljad seitsmes 
vanuserühmas: alates lasteaialastest, 
lõpetades 20-aastaste noormeeste-
ga. Soliste saatis orkester Ventum. 
Lauljaid hindas professionaalne ja 
mainekas žürii: helilooja ja koorijuht 
Andres Lemba, rahvusooper Estonia 
solist Raiko Raalik, helilooja, koori- ja 
orkestrijuht ning lauluõpetaja Riivo 
Jõgi, koorijuht ja muusikapedagoog 
Elo Üleoja ning lauljat Siret Tuula. 
Kogu kontserti oli võimalik jälgida 
kohapealt või interneti vahendusel 
otse-ülekandena. Järelvaatamiseks 
külastage lehte - emls.ee

“Tapa valla kultuurikeskuse loo-
mise eesmärgiks on elavdada kul-
tuurielu, aga ka tõsta Tapa vald Eesti 
kultuurimaastiku kaardile. Antud 
üle-Eestilise suursündmuse kolimi-
ne Tallinnast Tamsallu on esimene 
samm meie sihtide poole, muutmaks 
meie valda Eesti kultuuri Mekaks,” 
lausus Tapa Valla Kultuurikeskuse 
direktor Edmar Tuul. Lisainfot lau-
reaatide kohta on võimalik lugeda 
kodulehelt: emls.ee

1.juunil tähistasime Tamsalus 
Eesti Vabariigi 100. sünnipäevaks 
rajatud tammepargi sünnipäeva. Al-

gatus “Eesti 100 tamme” sündis juba 
Eesti Vabariigi 95.juubelil. EV100 
tammeparkide keskne park on rajatud 
just Tamsallu oma paiga nimemaagia 
ja keskse asukoha tõttu. Sünnipäeva 
puhul jagati kõigile külastajatele tasuta 
pulgakooki, esines puhkpilliansam-
bel Brassical ning närvikõdi pakkus 
“BMX Extreme Show” Eesti parima 
BMX Park sõitja Kristen Põderi juh-
timisel. Lisaks oli kõigil lastel võimalik 
koju viia üks ilus sünnipäeva õhupall.

Tähistamata ei jäänud ka laste-

kaitsepäev, mille pidustused toimusid 
5.juunil Tamsalu kultuurimaja ja 
6.juunil Tapa kultuurikoja juures. 
“Oli äärmiselt hea meel näha nii palju 
lapsi ja täiskasvanuid taaskord meie 
kultuurimajade juures uudistamas, 
naermas ja elu nautimas,” lausus Tuul. 
Pidustustel tutvustati muuhulgas 
päästeameti, politsei ja transpordi-
ameti töid ja tegemisi. Mõistagi olid 
kohal batuudid, jäätisemasinad, hea 
muusika jpm. Soe ilm meelitas kohale 
suurel hulgal rahvast.

Kultuurielu on taas avatud!

Foto Stanislav Grebenjuk

Foto Tiiu Heinsoo
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VALLAVALITSUSE JA VALLAVOLIKOGU INFO

Maksim Butšenkov
volikogu esimees

Mailis Sepp, 
keskkonnaspetsialist

Andrus Freienthal
abivallavanem/
haldusosakonna juhataja

Andrus Freienthal
abivallavanem/
haldusosakonna juhataja

Lõpuks, pärast pikka pausi, saime kor-
raldada silmast silma koosoleku. Tapa 
gümnaasiumi suurde saali tuli 11 inimest. 
Ilmselt seetõttu, et kaugosalemise formaat 
on saanud saadikute jaoks juba tavapära-
seks, eelistas üle poole osaleda virtuaalselt.

Istungi alguses tutvusime uuringu tule-
mustega, mille peamine eesmärk oli ana-
lüüsida meie maakonna elanike liikumisi. 
Tallinna Tehnikaülikooli esindaja pööras 
oma esitluses erilist tähelepanu teatud 
momentidele, mis puudutasid otseselt 
Tapa valda. Selgus, et võrreldes teistega 
kasutavad meie elanikud liikumiseks kõige 
sagedamini ronge, mis on põhjustatud 
asjaolust, et kogu vallas on raudtee, mis 
ühendab suurimaid linnu ja asulaid. Liik-
lusõnnetuste erinevatest vormidest toimus 
kõige enam õnnetusi jalgratturite osavõtul, 
millest saab järeldada, et erilist tähelepanu 
tuleks pöörata kaherattaliste sõidukite 
liiklusohutuse parandamisele ning jalakäi-
jate- ja jalgrattateede võrgu arendamisele. 
Ja muidugi kinnitasid numbrid meie ole-
tusi - paljud tapalased töötavad Tallinnas.

Järgmine päevakorrapunkt puudutas 
Alexela ettevõttele loa andmist väikese 
kohviku ehitamiseks samanimelise Tapal 
asuva tankla kõrvale. Mõned kuud tagasi 
lükkasime taotluse tagasi, kuna toona 
välja pakutud arhitektuurne lahendus ei 
sobinud ümbritsevasse keskkonda ega ar-
vestanud kesklinna projektiga. Meie jaoks 
on need punktid väga olulised ja seetõttu 

tegime ettepaneku lähenemist muuta. Tol-
lest hetkest on tehtud palju tööd. Ettevõtte 
arhitektid töötasid koos kesklinna projekti 
koostamise eest vastutavate kolleegidega 
välja lahenduse ning said vallaspetsialistide 
ja valitsuse nõusoleku. Hääletustulemus 
(18-POOLT, 2-VASTU, 2 jäi erapoole-
tuks) kinnitas - äsja pakutud variant peaks 
meie elanikele meeldima! Lisaks kohviku 
rajamisele lisandub Tapale veel mitu töö-
kohta ning eelarvet täiendatakse 10 aasta 
jooksul umbes 4000 euro võrra aastas. 
Samuti lubas ettevõtte juht ajakohastada 
vananenud seadmed ja tankla välimuse. 

Vastavalt vastu võetud kolmanda 
punkti otsusele, ostab vald spordiväljaku 
ehitamise eesmärgil aadressil Valgejõgi 
pst 13 asuva kinnistu. Eksperdi hinnan-
gul on selle hinnaks 14 000 eurot. Seni 
puudusid Põhja-Tapa piirkonnas noortel 
võimalused spordiga tegelemiseks, millest 
tulenevalt võeti paar kuud tagasi vastu 
otsus rajada väike, aiaga piiratud korvpalli, 
käsipalli ja mini-jalgpalli mänguala. Lisaks 
sellele suurendatakse parkimiskohtade 
arvu, mida saavad kasutada ka lähedal 
asuvate majade elanikud. 

Neljas punkt puudutas loa väljastamist 
tänavu Tapale rajatava jäätmekogumisjaa-
ma haldamise konkursi korraldamiseks. 
Vald soovib leida pädevat ettevõtet, 
mis suudaks korraldada kõrgel tasemel 
protsessi. Selle küsimuse arutelu käigus 
palusime valitsuse ametnikel pöörata 
tähelepanu asjaolule, et kogu valla ter-
ritooriumil oleksid ühtsed tingimused. 
Näiteks Tamsalus on eterniidi kogumine 
praegu tasuta, kuid Tapal tuleb selle eest 
maksta. See on tingitud olemasolevatest 

lepingutest ja seetõttu langeb selle prob-
leemi lahendamine järgmise vallavolikogu 
uue koosseisu õlgadele.  

Viies punkt puudutas otsust võtta 
kavandatud investeeringute ellu viimiseks 
laenu. Veidi üle kolme miljoni euro võib 
tunduda elanike jaoks suure summana. 
Siiski tervikpildi saamiseks on vaja ar-
vestada kahe järgmise teguriga: 1) oleme 
viimase paari aasta jooksul suutnud hoida 
krediidikoormust üsna madalal tasemel 
54–56% (praegu lubatud 80%) 2) suure-
mahulised investeeringud riigis ja valdades 
mõjutavad positiivselt majanduse taastu-
mise kiirust pärast kriisi, mida näitavad 
ka valitsusasutuste viimased aruanded. 
Seetõttu pidasime vajalikuks ja oluliseks 
selle otsuse langetamist ning investeerin-
gute jätkamist valla rajatiste ehitamisse.

Kaks viimast päevakorrapunkti puu-
dutasid kahe vallakooli põhikirjade muut-
mist - Tamsalu gümnaasium ja Jäneda 
põhikool. Muudatuste vajadust dikteerisid 
põhikooli- ja gümnaasiumiseaduse uuen-
dused. Need dokumendid ei tekitanud 
saadikutel mingeid küsimusi ja mõlemad 
kiideti peaaegu ühehäälselt heaks (erapoo-
letuks jäi vaid üks saadik).

Infotunnis arutasime Tapale spordi- ja 
meelelahutuskompleksi ehitamise kon-
kurssi üle (ujula). Kahjuks pole objek-
tiivsetel põhjustel investoritelt laekunud 
ühtegi ettepanekut. Koroonaviiruse kriisi 
mõju pankadele, ehitusmaterjalide hinna-
tõus ja ebakindlus tuleviku suhtes ei anna 
veel Eesti ärimeestele võimalust nõustuda 
meie pakutud tingimustega. Vaatame ka-
vandatud plaani üle ja tulema peagi välja 
varuvariandiga.

Maikuu vallavolikogus

Otsustati volikogule esitada järgmised 
eelnõud:

- Tamsalu Gümnaasiumi põhimäärus
- Hoonestamata kinnistu Valgejõe pst 

13 omandamine
-  „Eesti lipu heiskamine”
- „Volikogu liikmete arvu määramine, 

valimisringkonna moodustamine ning 
valimisringkonnas mandaatide arvu 
määramine” 

-  „Tapa valla 2021. aasta II lisaeelarve 
kinnitamine”

Kinnitati järgmiste hangete tule-
mused:

- „Kooli tn 13 hoone ümberehitamise 
projekteerimistööd”

- „Läpi-Aru-Ojaküla tee rekonstruee-
rimise omanikujärelevalve” 

- „Isikukeskse erihoolekande teenus-
mudeli rakendamine kohalikus omava-
litsuses”

- „Tapa jäätmejaama kilehalli projek-
teerimine ja ehitus”

- „Ülesõidu tänava rekonstrueerimise 
projekti koostamine” 

- „Jäneda mõisa peahoone veranda 
avatäidete restaureerimine”

Otsustati alustada ja kinnitati 
alusdokumendid järgmistel hangetel:

- „Tapa jäätmejaama haldamine”
Muu: 
- Tapa Vallaraamatukogu arengukava 

2021-2025 kinnitamine
- Tapa valla alustava ettevõtja 2020 

aasta toetuste taotlusvooru hinda-
mistulemuste kinnitamine ja toetuse 
eraldamine

- 2021. a kaasava eelarve hääletustu-
lemuste kinnitamine

- Lehtse Kooli töötajate koosseisu 
kinnitamine

- OÜ Tapa Vesi 2020. majandusaasta 

aruande kinnitamine 
- Tapa valla 2020. aasta konsoli-

deerimisgrupi majandusaasta aruande 
heakskiitmine

- Saiakopli mõisa kinnistu avaliku 
kirjaliku enampakkumise korraldamine

- 2021. aasta hajaasustuse program-
mi taotlusvooru hindamistulemuste 
kinnitamine

-  Tamsalu Vallavalitsuse 27.12.2012 
korralduse nr 408 „ Maa ostueesõigu-
sega erastamine (AS Strangko Grupp)” 
muutmine

- Tapa Vallavalitsuse 05.11.2015 
korralduse nr 759 „Tapa vallas Jäneda 
külas Spordihoone kinnistule isikliku 
kasutusõiguse seadmine” muutmine

- „Arvamuse andmine Lasila III uu-
ringuruumi uuringuloa taotluse kohta”

- Anti ülevaade Vahakulmu paisu ja 
kalapääsu teemadel 

Vallavalitsuse istungite otsuseid perioodil 
12.05.2021-09.06.2021

Valla ajalehe eelmistes numbrites 
oleme andnud ülevaateid hangete 
korraldamise seisu kohta. Valla-
valitsuse haldusosakond jätkab 
hangete korraldamist ning viimase 
kuuga on lisandunud edukaid tu-
lemusi, mis on kinnitatud. 

Valla hankeplaan on leitav: htt-
ps://www.tapa.ee/et/hankeplaan/
Hankeplaan_2021.pdf

Ülesõidu tänava rekonstruee-
rimise projekteerimine. Seoses 
sellega, et Ülesõidu tänava ja 
kõnniteede seisund ei ole kiita 
ning samal ajal on tänav ainuke 
ühenduslüli Tapa linna lõuna- ja 
põhjaosa vahel, otsustas volikogu 
lülitada tänava rekonstrueerimise 
valla Teehoiukavasse. Käesoleval 
aastal koostatakse tänava rekonst-
rueerimise projekt. See hõlmab 
tänavat kogu pikkuses raudtee üle-
sõidust kuni Valgejõe puiestee rist-
mikuni. Ehitustööd on planeeritud 
teostada 2022 aastal. Seejuures on 
Ülesõidu-Õuna-Malle ristmiku 
ümberehitamise projekt juba val-
mis. Seega, Teehoiukava kohaselt 
teostatakse käesoleval ja järgmisel 
aastal suured tee-ehitustööd Val-
gejõe puiesteel, Valgejõe-Õuna 
ristmikul ja Ülesõidu tänaval. 

Ülesõidu tänava rekonstruee-
rimise projekteerija leidmiseks 
korraldatud hankel esitas ma-
janduslikult soodsaima pakku-
muse P.P. Ehitusjärelevalve OÜ 
maksumusega 13  500 eurot 
koos käibemaksuga. Projekteeri-
mistööde teostamise tähtaeg on 
detsember 2021.

Jäneda mõisa peahoone veran-
da avatäidete restaureerimine. On 
plaanitud restaureerida Jäneda 
mõisahoone veranda aknad ja uk-
sed.  Pakkumuse tööde teostami-
seks summas 21 300 eurot esitas 
MTÜ Vali Vaikus. Restaureeri-
mistööde teostamise lepinguline 
tähtaeg on 31.01.2022.

Tamsalu madalseikluspargi 
rajamine. Tegemist on Kaasava 
eelarve ettepanekute võitjaga. 
Töö sisuks on madalseiklus-
pargi rajamine Tamsalu linna 
Palliplatsi kinnistule (vallamaja 
kõrval parkmetsas, kus asub 
jõulinnak). Rajatakse kaks rada: 
üks väikestele lastele ja teine 
noortele ning täiskasvanutele.  
Pakkumuse tööde teostamiseks 
maksumusega 19 824 eurot koos 
käibemaksuga esitas 3park Eesti 
OÜ. Tööde teostamise tähtaeg 
on 30.09.2021.  

Vastavalt hangete korraldami-
sele ja tulemuste selgumisele anna-
me vallarahvale regulaarselt infot 
meie suuremate ehituste kohta.

Valla 2021. aasta 
hankeplaani 

täitmine jätkub

Jäneda Kooli hoone renoveeri-
mistööd on lõpetatud. Remondi-
tööd võeti ette põhjusel, et hoone 
soojapidavus polnud rahuldav ja 
välisilme oli kulunud.

2020. aasta kevadel korral-
dati hange renoveerimistööde 
teostamiseks ning lepingujärgselt 
tuli ehitustöödega ühele poole 
saada oktoobri lõpuks. Töödega 
alustati möödunud aasta juunis 
ning kahjuks ei suutnud ehitaja 
esialgsetest tähtaegadest kinni 
pidada. Oktoobri lõpuks ei olnud 
lepingujärgsed tööd teostatud ning 
ehitaja taotles lepingu täitmiseks 
lisaaega. Teistkordselt pikendati 
lepingu kehtivust käesoleva aas-

ta veebruaris. Põhjusena toodi 
välja COVID-i pandeemiaga 
seotud raskused: tööjõu puudus, 
materjalide tarneraskused, töö-
tajate haigestumine, välistööjõu 
kohustuslik karantiin. Samuti 
mõningane fassaaditööde tege-
liku mahu ja projektis märgitu  
erinevuse ilmnemine.

Tänaseks aga on ehitustööd 
lõpetatud.

Tööde käigus eemaldati hoo-
ne vanad katuse- ja seinakatted. 
Teostati katuse soojustamine ja 
uute katusekatete paigaldamine. 
Soojustati koolimaja seinad ja 
hoone sai täiesti uue ja värvilise  
välisviimistluse. Soojustati hoone 
sokkel, vahetati aknad ja uksed. 
Tööd teostasid ühispakkujad 
Eviko AS ja Eviko Inseneribüroo 
OÜ, tööde maksumuseks kuju-
nes 412 675 eurot käibemaksuga. 

Renoveerimistööd 
Jäneda koolis on 

lõpetatud

Jäneda koolimaja sai värske ja värvika ilme. Foto Andrus Freienthal

Tapa valla territooriumile on tootjavas-
tutusorganisatsioonide poolt paigaldatud 
klaaspakendi, segapakendi ja paberi/papi 
jäätmete kogumiseks avalikud konteine-
rid. Valla poole on pöördutud seoses kon-
teinerite ületäituvusega ning heakorraga. 
Ületäitunud konteineritest kukub prügi 
maha ning konteinerite kõrvale pandud 
kotid tehakse inimeste ja loomade poolt 
katki. Tulemuseks on tuulega lendlev 
prügi konteinerite ümber, mis risustab 
linnapilti.

Tihti on konteinerite ületäitumine tin-
gitud sellest, et konteineritesse on pandud 
mittesobivaid jäätmeid. Näiteks tahtis 
Lehtse bussijaama pakendikonteinerisse 
üks kohalik elanik lisaks pakendijäätme-
tele panna ka kilekotiga tuhka, toru juppe 
ja poolikuid kipsipulbriga kotte. Tapa 
Vallahoolduse juhataja oli sel hetkel seal ja 
selgitas elanikule, et tuhk, torud ja ehitus-
materjalide jäägid ei ole pakendijäätmed 
ja ei sobi seega pakendikonteinerisse. 
Elanik pani oma asjad tagasi käru peale 
ja läks konteineri juurest ära. Kui Tapa 
Vallahoolduse juhataja veidi aja pärast 
jälle konteineritest mööda sõitis, siis oli 
seesama elanik oma käruga jälle seal ja 
pani ikkagi neid jäätmeid pakendikontei-

nerisse, mida mõni hetk tagasi oli keelatud 
tal teha. Just selliste inimeste hoolimatuse 
tõttu on pakendikonteinerid alatihti 
ületäitunud ja sellega tekitatakse nendele 
inimestele ebamugavust, kes korralikult 
sorteerivad ja soovivad pakendijäätmeid 
konteinerisse panna. 

Kõik jäätmed, mis ei sobi avalikesse 
konteineritesse, saab viia Tamsalu jäätme-
jaama ja Tapa jäätmete kogumispunkti 
või panna enda kodus segaolmejäätmete 
konteinerisse. Jäätmejaama ja kogumis-
punkti lahtiolekuajad, kontaktnumbrid ja 
vastuvõetavate jäätmete nimekiri on leitav 
Tapa valla kodulehelt. Lisaks saab infot 
küsida ka keskkonnaspetsialistilt (mailis.
sepp@tapa.ee, tel 322 9665).

            

Avalikud pakendikonteinerid
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SPORT

Edmar Tuul, Tapa Valla 
Kultuurikeskuse direktor

Jaanus Raidlo

TAPA VALLA KULTUURIKESKUS

3.07 kell 19:00 Suvine õhtu Porkunis – ansambel „Eneseimetlejate 
klubi“ kontsert Porkuni paemuuseumi hoovis. Pilet 5€

4.07 kell 20:00 „Armastus mälukaotuseni“ – Vana Baskini teatri 
suvelavastus Porkuni paemuuseumi hoovis. Pilet 18€/20€

3. – 4.07 kell 10:00-18:00 Unustatu mõisate päevad Porkuni 
Paemuuseumis. Võimalus külastada Porkuni mõisa giidiga, 
nautida head sööki, sõita hobukaarikuga jpm.

17. – 18.07 kell 10:00-18:00 Unustatu mõisate päevad Porkuni 
Paemuuseumis. Võimalus külastada Porkuni mõisa giidiga, 
nautida head sööki, sõita hobukaarikuga jpm.

7.08  kell 10:00-18:00 Unustatu mõisate päevad Porkuni 
Paemuuseumis. Võimalus külastada Porkuni mõisa giidiga, 
nautida head sööki, sõita hobukaarikuga jpm.

6. – 8.aug Tapa linnapäevad 2021. Tapa Linn 95! Lisainfo
 Facebookis või tapavallakultuur.ee

TAPA VALLA SPORDIKESKUS

3.07 kell 10:00 Tapa Open 2021 - Discgolfi võistlus Tapal 
Männikumäe Discgolfi Pargis

9.07 kell 19:00 LÄÄNE-VIRU KARIKASARI DISCGOLFIS 2021, Tapal 
Männikumäel

7.08 kell 10:00 Steel Race Tapa 
22.08 Tapa valla rahvajooks (www.jooksusari.ee)

KUHU  MINNA?

“Paremad päevad paistma meil jäävad, 
kaunimad ajad ootamas ees. Võimsasti 
kõla siis, ühine laul: Õitsegu, kasvagu 
kodumaa!” See V laulupeoks Friedrich 
August Saebelmanni poolt viisistatud 
Peeter Ruubeli tekst on meid saatnud 
127 aastat ning inspireerib ka tänaseni. 
Viimased poolteist aastat on möödu-
nud suuremas osas isolatsioonis ning 
piirangutega, mis on pannud igatsema 
lähedust, kultuuritarbimist ja üleüldi-
selt normaalset elurütmi. Maailm on 
üha rohkem avanemas ning ka Eestis 
on alustanud tööd teatrid, kinod, 
kontserdi- ja kultuurimajad. 

Viiruseperiood on mõjutanud kõiki 
ning läbi selle on kannatada saanud ka 
kultuurielu. Kui maikuus kuulutati välja 
piirangute leevendamiste kava, alustas 
Tapa Valla Kultuurikeskuse meeskond 
kiiret tööd, sest meie suurim soov on 
tuua Tapa valla ja Lääne-Viru maakon-
na inimestele, aga ka kogu Eestimaa 
rahvale, rõõmu, helgust ja häid emot-
sioone. Tänaseks on juba väga edukalt 
toimunud mitmed üritused: Tamsalu 
tammepargi sünnipäev, lastekaitsepäeva 
üritused, jaanipäevapeod, võidutule 
rongkäik jpm. Ees on ootamas värvikas 
suvi ja uus hooaeg. 

Sellel suvel ootame kõiki uudistama 
kaunist Porkuni Paemuusemi ning 

Porkuni mõisa. Unustatud mõisate 
päevad toimuvad 3. ja 4. juulil; 17. ja 
18. juulil; ja 7. augustil. Ürituse raames 
saab kohapeal ratsutada, nautida häid 
sööke ja jooke ning muidugi osaleda 
giidiga ekskursioonil mõisaruumides. 
Lisaks toimub 3. juulil Porkuni Pae-
muusumi hoovis suveõhtu kontsert, 
kus esineb ansambel “Eneseimetlejate 
klubi”. Nad kirjeldavad end järgmi-
selt: “Meie muusika on edevat laadi 
sotsiaal-aktuaalne imetlus, ehk kõlab 
emakeelne pärimuslik popp maail-
mamuusika,”. 4. juuli õhtul ootame 
teid Porkuni muuseumi õuele teatrit 
nautima, kus etendub Valentin Kras-
nogorovi “Armastus mälukaotuseni”. 
Etenduse puhul on tegemist ühe tõeli-
selt hullumeelse komöödiaga, mille te-
gevus toimubki psühhiaatri kabinetis. 
Eero Spriiti poolt lavastatud etendus 
lavastub Porkunis koostöös Vana Bas-
kini teatriga. Osades Eero Spriit, Madis 
Milling, Kaili Närep, Mairi Tikerpalu, 
Riho Rosberg. Kunstnikuks Jaak Vaus.

See aasta on oluline Tapa Valla 
jaoks, kuna ees ootab mitu suurt 
juubelit. Lisaks Eesti taasiseseisvumise 
30. aastapäevale, tähistavad juubelit ka 
Tapa ja Tamsalu linn.  25. sünnipäeva 
tähistav Tamsalu linn täitub kultuuri, 
spordi ja laada meluga 10.-12. sep-
tembrini. See aasta on peaesinejaks 
Karl-Erik Taukar & Bänd. 

Tapa Linna väärikas 95. aastapäev 
leiab aset 6.-8. augustini. Linnapäevadel 
kõlab hea muusika Eesti tippartistide 

esituses: Ivo Linna, Supernova, 
Mari Jürjens, Bossenova, Tapa linna 
orkester jpt. Tapa Valla Kultuuri-
keskuse juhina olen võtnud oma 
südameasjaks tõsta Tapa vald Eesti 
kultuurimaastiku kaardile. Pakume 
rahvale erinevat ja rikkalikku kul-
tuurikava, mis samaaegselt pakub 
rõõmu ning tõstab kultuuriteadlik-
kust. Lisaks muusikale külastavad 
meid koostöös Comedy Estoniaga 
Eesti parimad stand-up koomikud 
ja ürituselt ei puudu loomulikult 
ka kodukohvikud ning laat. Kui 
viimase pooleteise aasta jooksul ole-
me õppinud hoolitsema oma enda 
füüsilise tervise eest, siis Tapa linna-
päeval soovime tähelepanu pöörata 
ka meie planeedi tervisele. Olulise 
uuendusena plaanime vähendada 
laadal ühekordsete nõude tarbimist 
ja suunata osalejaid tekkinud prügi 
õigesti sorteerima. Kutsume üles 
iga laadalist kodust kaasa haarama 
kaasa oma nõu. Linnapäevadel on 
ka rikkalik spordikava: pallimängud, 
ekstreem- ja tervisesport. Kindlasti 
on linnapäevade kavas ka mitmeid 
üllatusi, sest vaimult värskel ja noo-
ruslikul korraldusmeeskonnal on 
palju ideid, mida ellu rakendada. 

Lõpetuseks kutsun üles kõiki Tapa 
ja Tamsalu elanikke mõtlema, kuidas 
üheskoos väärikaid juubeleid tähis-
tada. Kui teil on ideid või algatusi, 
mis peaks teostuseni jõudma, andke 
teada Tapa Valla Kultuurikeskusele.

Kosugu, kasvagu, kodumaa!

Euroopa juunioride meistrivõistlustel 
Osijekis Horvaatias osales ka meie 
laskureid klubist V-Maarja LaSK. 
Eesti juunioride koondise jaoks toi-
mus võistlus 22. ja 23. mail Horvaatia 
linnas- Osijekis. Seekordne võistlus 
toimus COVID-19 tingimustes, iga 
48h tagant pidime andma testi, et 
üldse võistlusruumidesse pääseda, see 
tekitas küll ebamugavusi aga samas 
lisas turvalisust osalejatele. Kogu elu 
käis maski tagant, ainult võistluse ajal 
lubati olla maskita. Osaleti õhupüstoli 
harjutustes, Eesti koondisesse kuulus 
kaheksa parimat juuniorit Eestist, kel-

lest kaks olid meie maakonnast. Juba 
tuttavad nimed Jaanus Laidus ja Kati-
Ly Randviir hoidsid meie lippu kõrgel.

Jaanus Laidus, kes alustas oma 
laskuri karjääri Tamsalu Gümnaasiu-
mist on nüüdseks jõudnud Audentese 
spordikooli ja on kindlalt lunastanud 
koha Eesti noorte ja ka juunioride 
koondises. Osijekis oli Jaanus koondi-
ses teise asetusega, aga see positsioon 
ei olnud õige. Mõlema harjutuse 
lõppedes kinnitas ta oma liidri po-
sitsiooni koondises. Üldkohad olid 
küll 41 ja 21 aga arvestades sellise 
suurvõistluse esmakordset kogemust 
on seegi väga hea saavutus ja tugev 
vundament tulevikuks. Soovime talle 
kindlat kätt ja teravat silma ka  tulevi-
kuks, tal alles vast paremad tulemused 

veel laskmata.
Meie maakonna parim püstoli 

laskur neidude seast oli Kati-Ly 
Randviir, kes oli ka kõige noorem 
osaleja ja sellist melu nähes vast kõi-
ge rohkem hämmingus aga võistlus 
rajal Kati-Ly kogus end kiiresti ja 
laskis kogu võistluse tõusvas joones. 
Algus oli küll raske ja natuke rabe 
aga teisest seeriast alates ei jäänud 
ta sugugi teistele alla. Kogu summa 
näitas ka isiklikku rekordit viie sil-
maga ja kindlustas 46 koha. Sport-
lane, kes suudab teha suurvõistlusel 
isikliku rekordi või selle lähedase 
tulemuse väärib igati kiitust.

Täname Eesti Kultuurkapitali ja 
ka Ülenurme GSK kes organiseeris 
võistlusreisi.

Euroopa juunioride meistrivõistlused

Abiks uriinipidamatusega inimestele ja nende hooldajatele.
- TASUTA KONSULTATSIOONID ning toodete ja abivahendite tutvustused.

- MÜÜK soodustusega puuetega inimestele, vanaduspensionäridele ja lastele 
alates 3. eluaastast isikliku abivahendi kaardi omamisel.

Täishinnaga müük kõikidele abivahendite vajajaile!
MÜÜGIS: täiskasvanute mähkmed, sidemed, imavad aluslinad, madratsi-

kaitsed, kateetrid, siibrid, kepid, nahahooldusvahendid, potitoolid jne.

Abivahendi soovist etteteatamine vähemalt 5 tööpäeva varem!
Info: 5343 9837 Ülle - t.ulle@inkotuba.ee

Tapa (Valve tn 30) kell 10:00-14:00  19.07.2021 16.08.2021
Tamsalu Kultuurimaja kell 12:00  20.07.2021  10.08.2021

Muudame Teie mure märkamatuks!
Rohkem infot pidamatusest ja kontaktid www.kuivaks.ee

Tehtavad tööd:
*Katuste ehitus
*Fassaadi tööd
*Vihmaveesüsteemide paigaldus
*Veeplekkide valmistamine ja paigaldamine
*Renoveerime ja soojustame vanad elumajad alates vundamendist      
  kuni korstna otsani.

Müük:
*Katusepleki -ja fassaadipleki müük(parima hinnaga)
*Katuse turvatarvikud(sillad, redelid,lumetõkked)
*Vihmaveesüsteem
*Plekist liistprofiil(Veeplekid,katteplekid,korstnamütsid, 
  katuseluugid jne.).

Tapa.Ülesõidu 8 Tel.55560167 e-mail.pro.plekitood@gmail.com

PRO PLEKITÖÖD OÜ

Pakume tööd EHITUSTÖÖLISTELE, 
samuti ka koolivaheajaks koolipoistele 
alates 16a. lapsevanema nõusolekul.

Tel.53437995
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REKLAAM JA TEATED

UUED VALLAKODANIKUD

ÕNNITLEME EAKAID

Osvald Pohlak
Kevin Kraav
Andi Altmäe
Merete Ainz
Darina Osiitšuk
Heleri Lööper

Tapa valla ajaleht Sõnumed 
Pikk 15, Tapa Vallavalitsus.
Ajalehte saab lugeda www.tapa.ee. 
Toimetaja Alina Roditšenko 
e-post: alina.roditsenko@tapa.ee.  

Tapaskije Vesti toimetaja:  
Titania Tõlkebüroo- e-post: ajaleht@titania.ee 
Küljendaja Liina Kald – e-post: liina.kald@tapa.ee
Trükitud trükikojas Printall – 
Tala 4, Tallinn, tel 669 8400  

Trükiarv 6000. Leht ilmub üks kord kuus.
Kuulutuste vastuvõtt Alina Roditšenko, 
alina.roditsenko@tapa.ee, mobiil 5661 4432. 
Toimetusel on õigus kirju ja teisi kaastöid nende selguse 
huvides toimetada ning lühendada.

MEIE HULGAST ON LAHKUNUD

Rein Tops 20.08.1937-3.06.2021
Tõnis Kopti 18.10.1942-25.05.2021
Viktor Bezuglov 09.11.1960-28.05.2021
Igor Gorodnov 14.11.1977-9.05.2021
Ella Maileht 06.06.1924-8.05.2021
Elizaveta Minina 05.09.1931-19.05.2021
Galina Ivanenko 09.06.1936-23.05.2021
Maiia Gorelova 01.05.1938-17.05.2021
Ilona Borissova 01.02.1940-12.05.2021

Südamlik kaastunne Imbi Puusepale 
kalli ISA 

lahkumise puhul. 

Anne-Lii ja Peeter

AutoKäpp OÜ 
- autoremont ja hooldus
- summutite remont ja paigaldus
- õlivahetus
- varuosade müük ja tellimine

Väike 17, Tapa. Telefon 56503420
e-mail: kalleivainen@hot.ee

TAPA EHITUS OÜ 
teostab järgmiseid töid:

- Omaniku järelevalve
- Hoonete renoveerimine
- Katuste ehitamine
- Välisseinte soojustamine
- Vundamenditööd
- Duširuumide, saunade, kuuride ehitamine
- Aedade ehitamine
- Kiviterrasside ja puitterrasside ehitamine
- Siseviimistlustööd (siseruumide 

viimistlus, ehitamine)
Telefon 53437995, meil info@tapaehitus.eu

Müüa lõhutud küttepuid, alates 30 cm kuni 
3 meetrini välja. Tel.56460921

Tapa küttelaos müügil

- puitbrikett
- küttepuud võrgus
- kütteklotsid võrgus
- turbabrikett
- pellet
- kivisüsi
- liiv, killustik, sõelmed
- transport

AVATUD E-R  9-16.30
väljaspool tööaega 
kokkuleppel

Tel 3271777, 5693 0613

Õuna 15 Tapa - TAKOM TRANSPORT OÜ

Müüa  saetud, lõhutud ja ka 3-meetrised 
küttepuud, hind alates 19 eurot ruum. 

Tel 56921906. 

KÜTTEPuUD
5157741SIMUNAST

K Ü T T A  O N  V A J A ?

Müüa soodsalt kuivi kütteklotse 
45l võrkkottides. Tel 5045632

Ostan kasutuna seisva või rikkega sõiduauto. 
Kõik pakkumised oodatud. 53555848

Müüa soodsalt 
3m küttepuid 

kohaletoomisega.  
Tel 5074553. 

KÜTTEPUUD

Pikter Grupp OÜ 
müüb 3m ja lõhutud küttepuid. 

Kuivi ja tooreid, erinevad liigid, pikkuses 25- 60cm. 
Saadaval ka puit- ja turbabriketti, pelletit ja kivisüsi.

Lisaks pakume liiva, killustikku, sõelmeid, sõelutud mulda.  

Küsi julgelt infot! Tel 5013862, e- mail: pikter@mail.ee
Teenustena: transport, multiftkonteinerite rent 

ja kaeveteenus 

Müüa  saetud ja lõhutud küttepuud kojuveoga, 
pikkus ka kogus vastavalt soovile. Tel 56476346

Korstnapühkija 55604046 

Ostan garaaži Tapa linnas  56693371 

Müüa Tapal, Valve tn.20 ühetoaline korter. 
Info tel. 56280851 Annely või  

annely@mediserv.ee

 Juuli sünnipäevad  
 Lidia Baranova (Tapa) 96
Olga Vershinina (Tapa) 96
Veera Žilinskaja (Tapa) 95

Hulda Porman (Tapa) 95
Vilja Vahersalu (Moe) 93

Helga Rohusaar (Pruuna) 93
Renata-Silvia Abel (Tamsalu) 93

Klavdiya Topchiy (Tapa) 93
Ivan Povedenok (Sääse) 92

Helgi Palm (Tamsalu) 91
Liidia Leppik (Tamsalu) 91
Arnold Koemets (Tapa) 91
Olga Lennuk (Tamsalu) 91

Maria Petrova (Tapa) 90
Eha Suuressaar (Lehtse) 90

Lembit Tiigimäe (Porkuni) 90
Anne Vjugina (Tapa) 90

Milvi Kroonmäe (Loksu) 90
Ants Margs (Tamsalu) 85

Hinge Rosenberg (Tamsalu) 85
Linda Vainola (Tapa) 85

Liidia Kaplenko (Tamsalu) 80
Eve Södor (Tapa) 80

Galina Lagutina (Tapa) 80
Toivo Reede (Tapa) 75

Rein Uusmees (Tamsalu) 75
Ivan Viglin (Tapa) 75

Tatjana Šiškina (Tapa) 75
Boriss Klasberg (Tapa) 75

Linda Kangur (Tapa) 75
Saima Maurus (Tamsalu) 75

Jaan Hiet (Tapa) 70
Ljudmilla Knjazeva (Tapa) 70

Elvira Rusika (Tapa) 70
Olev Rõõm (Jäneda) 70

Galina Kivirand (Tõõrakõrve) 70
Marianne Pajumägi (Tamsalu) 70

Ferdinant Timofejev (Tapa) 70
Aiti Piirfeldt (Vajangu) 70

Aili Juhanson (Tamsalu) 70
 

Augusti Sünnipäevad 
Nadiia Hryban (Tapa) 99

Nikolay Presnyakov (Tapa) 92
Feliks Aeltermann (Tamsalu) 92

Asta Gross (Tamsalu) 91
Lonni Saluste (Tapa) 91

Valentina Chernykh (Tapa) 90
Klara Abel (Tapa) 90

Pelageya Nikonova (Tapa) 85
Valentina Titova (Tapa) 85

Aita Hiiet (Tapa) 85
Aino Hallimäe (Järvajõe) 85
Anatoli Ostrjanski (Tapa) 85

Ryta Kovalchuk (Tapa) 85
Arvo Kanna (Tapa) 80

Faina Logunova (Tapa) 80
Tiina Eplik (Tõõrakõrve) 80

Tiiu Lillemägi (Tapa) 80
Valve Virgaste (Lehtse) 80

Svitlana Kulik (Tapa) 80
Valentina Avramchuk (Tapa) 80

Väino Rohtla (Tapa) 80
Enn Kärp (Tapa) 80

Jüri Pihlak (Tamsalu) 80
Matti Hiiesalu (Uudeküla) 80

Taivo Timak (Lehtse) 80
Maigi Margus (Patika) 80
Ants Tõnuri (Tamsalu) 80
Eha Rehemaa (Jäneda) 80

Ester Linkolm (Tapa) 75
Liubov Gunkina (Tapa) 75
Viivi Kabral (Tamsalu) 75
Leonid Sokolov (Tapa) 75

Helgi Alapert (Tapa) 75
Olga Magdalenok (Tapa) 70
Ants Pedanik (Tamsalu) 70

Valli Klaas (Tapa) 70
Vello Raidla (Tapa) 70

Eduard Peetvere (Tapa) 70
Margus Keermann (Uudeküla) 70

Anne Zakutajeva (Tapa) 70
Krista Lepik (Läpi) 70

Malle Oherd (Vajangu) 70
Gloria Mulkis (Tapa) 70
Riina Lees (Lehtse) 70

Tiit Lõo (Vajangu) 70

Metallrahaks24 ostab teie seisma jäänud, 
rikkega või avariiliseid sõiduautosi.

Ostame ka muud vanametalli.
Pakkumiste tegemiseks helistada 58026399. 

Arveldamine kohapeal.

Korstnapühkija 56644440 Tarmo

Täname  südamest oma perearsti Katrin 
Kuusikut ja tema õdesid Maire Kipperit 

ning Marjana Fominad väga hästi 
organiseeritud COVID-i vaksineerimise eest. 
Jätkugu Teil ikka pikka meelt ja kannatust 

meie tervise muredega tegelemisel!
Patsiendid Silvi ja Peep



Дни города Тапа, 6–8 августа 2021

В апреле 2020 года Эстонское общество народных домов присуждало награды. В трех категориях 
из шести лауреатами стали деятели из Ляэне-Вируского уезда. «Делом 2020 года» стал ЭСТОНСКИЙ 
ФЕСТИВАЛЬ МОРСКОЙ ПОЭЗИИ на пляже Кунда, а «Молодым деятелем года» – РОБИН ТЯПП. А душа 
культурной жизни Лехтсе – ЛЕЭЛО ЮРИМАА (четвертая слева на фото) –  удостоилась награды 
«Восьмиугольник» – премия за дело всей жизни. Поздравляем!

No 6/264 БесплатноИюнь  2021

Фото из личного архива

Аде Пихт, 
пресс-секретарь 
Дней города Тапа

6–8 августа, во вторые вы-
ходные месяца, город Тапа 
засияет ярче, чем когда-ли-
бо прежде, украсившись 
цветами и украшениями, 
поскольку город будет 
праздновать свое 95-летие!

Юбилейные торжества 
Дней города Тапа начнут-
ся в пятницу, 6 августа, 
концертом Тапаского го-
родского оркестра, а также 
откроется целый ряд до-
машних кафе. В пятницу 
вечером в тапаской церкви 
св. Иакова Мари Юрьенс 
исполнит свои искренние 
и проникновенные песни.

В субботу все желающие 
приглашаются на ярмарку 
Дней города Тапа, главной 
темой которой станет окру-
жающая среда. В программе 
Дней города можно найти 
множество традиционных 
мероприятий, таких как, 
например, утренний кон-
церт-побудка, присуждение 
титулов «Самая красивая 
собака» и «Красивый дом», 
а также ряд спортивных 
соревнований. Под новым 
названием на холме Мян-
никумяги пройдет бег с 
препятствиями Steel Race 
Tapa. По случаю юбилея 
города в программе Дней 
города ожидается несколь-
ко сюрпризов. В субботу 
посетителей будут смешить 
комики из клуба Comedy 
Estonia, а также для детей, 
молодежи и взрослых будет 
открыт ряд выставок и со-
стоится несколько различ-
ных мероприятий. Спустя 
долгое время снова можно 

будет увидеть выступле-
ния певцов и танцоров из 
различных коллективов 
волости Тапа. Главными 
исполнителями на празд-
новании 95-летия города 
Тапа станут Иво Линна и 
ансамбль Supernova.

Воскресный день пред-
ложит множество различ-
ных возможностей для за-
нятий спортом, где можно 
будет посоревноваться на 
волейбольной площад-
ке, поиграть в диск-гольф 
или поучиться у лучших 
велосипедистов в кате-
гории BMX. Впервые на 
юбилейных торжествах 
города состоится гала-кон-
церт в честь закрытия Дней 
города.

Домашние кафе
Регистрация в качестве 

домашних кафе открыта. 
Зарегистрироваться мож-
но по адресу: gerda.licht@
tapa.ee 

Приглашаем всех от-
крывать домашние кафе! 
Помимо традиционных 
домашних кафе в частных 
домах, приветствуются и 
кафе, созданные в квартире 
или на заднем дворе мно-
гоквартирного дома вме-
сте с соседями. Поскольку 
сейчас очень популярно 
продавать еду на вынос, Вы 
можете сделать свое место 
особенным, продавая еду, 
например, спуская ее из 
окна квартиры в ведре или 
корзине.

Тапаская городская 
ярмарка

Ярмарка Дней города 
пройдет в субботу, 7 августа

Анкета для регистрации 
участника Тапаской яр-

марки: bit.ly/tapalaat2021  
Дополнительная инфор-
мация: tapalaat@gmail.com.

В этом году мы с осо-
бенным нетерпением ждем 
местных производителей 
и мелких предпринима-
телей на ярмарке Дней 
города Тапа, которая даст 
им возможность продать и 
представить свои товары. 
С точки зрения структуры 
концепция ярмарки от-
личается от предыдущих 
лет, поскольку предлагае-
мые товары в целом будут 
разделены на различные 
категории в соответствии с 
целевыми группами, и раз-
личить разные категории 
можно будет по цветам. 
Это позволит участни-
кам легче ориентироваться 
в ярмарочной толчее, а 
продавцам даст возмож-
ность лучше привлекать 
их основную целевую 
группу. Мы рекомендуем 
местным мелким произво-
дителям арендовать тор-
говые площади сообща, 
на нескольких человек. 
На этот раз на ярмарке 
окружающей среде будет 
уделено больше внима-
ния, чем раньше. В каче-
стве важного нововведения 
мы планируем создать для 
участников ярмарки ус-
ловия, позволяющие им 
сортировать мусор, обра-
зующийся на местах, и вы-
брасывать его разные виды 
в соответствующие контей-
неры. Кроме того, в зоне 
общественного питания 
мы возьмем курс на сокра-
щение одноразовой посу-
ды – вместо того, чтобы ее 
использовать, рекомендуем 
брать собственную посуду 
с собой из дома!

ФОТО-НОВОСТЬ

Продажа по полной цене для всех кто нуждается во вспомогательных средствах. 
В продаже: подгузники для взрослых, бинты, впитывающие прокладки, 

наматрасники, катетеры, демпферы, трости, средства по уходу за кожей, 
стульчаки и т. д.

Тапа (Valve tn 30) с 10:00 до 14:00 19.07.2021 16.08.2021 
Дом культуры в Тамсалу в 12:00 20.07.2021 10.08.2021

О желании вспомогательных средств уведомить не менее чем за 5 рабочих дней! 
Информация: 53439837 Юлле - t.ulle@inkotuba.ee 

Сделаем Вашу проблему незамеченной!

Дополнительная информация о недержании и контакты www.kuivaks.ee

КОНСУЛЬТАЦИИ И СКИДКИ

Чтобы помочь людям с недержанием мочи и их опекунам.

- Бесплатные консультации и знакомство с продуктами  
и вспомогательными средствами.

- Скидки для инвалидов, пенсионеров и детей от 3 лет  
с карточкой личной помощи.



Тапаская школа языкового погружения

2 Июнь  2021

Фото Алины Родиченко

Тапаская гимназия
9 «a» класс
1.	 Ольга	Альтеберг
2.	 Йенни	Хорн
3.	 Кеймо	Юрнас
4.	 Кевин	Каськ
5.	 Каймар	Кудре
6.	 Меэлис	Метса
7.	 Лаура	Мильвасте
8.	 Рено	Панов
9.	 Рандер	Пийритс
10.	Алийса	Райдма
11.	Мийна	Матильда	
Ристхейн
12.	Анн-Элизбет	Санг
13.	Ханна	Лийз	Сепа
14.	Илья	Скрябин
15.	Ванесса	Трестип
16.	Мартин	Урбас
17.	Элери	Ыун
Классный	руководитель:	
Эве	Алльсоо

9 «b» класс
1.	 Эмили	Афанасьев
2.	 Николай	Аршинников
3.	 Эгерт	Эйнмаа
4.	 Ауне	Кала
5.	 Сабрина	Караев
6.	 Рагнар	Лийбур
7.	 Лизетте	Лыыник
8.	 Робин	Грегор	Мюнтсер
9.	 Максим	Мюрк
10.	Валерий	Попов
11.	Ксения	Потапова
12.	Маттиас	Рооп
13.	Анне-Май	Тали
14.	Карина	Тарасенко
15.	Кейтлин	Томенчук
16.	Грете	Трофимов
17.	Рандмар	Туулемяэ
18.	Ян-Эгерт	Вальдманн
19.	Кадри	Вильдек
Классный	руководитель:	
Маре	Вахтрамяэ

9 «c» класс
1.	 Эрих	Бугера
2.	 Хенри	Клейн
3.	 Танель	Кольдек
4.	 Мерилийз	Лиллепеа
5.	 Хуго	Лоог
6.	 Лийзу	Няльк
7.	 Вейко	Проссо
8.	 Патрик	Саар
9.	 Элизе	Страус
10.	Кяролин	Таммре
Классный	руководитель:	
Клайре	Уусталу

12 класс
Стационарное обучение
1.	 Алекс-Сандер	Арисало
2.	 Адельвина-Лийна	Буш
3.	 Яко-Каарел	Хярм
4.	 Танель	Кари
5.	 Розанна	Кеваде
6.	 Олави	Лайсаар
7.	 Гердин	Леэмет
8.	 Андреас	Лиллеоя
9.	 Артур	Моргенсон
10.	Фред-Маркус	Рюй
11.	Кристина	Тейнберг
12.	Кяти	Вильдек

Поздравляем выпускников!
Классный	руководитель:	
Сирье	Селль

12 класс 
Нестационарное 
обучение
1.	 Хиллар	Айдама
2.	 Майкель	Иванов
3.	 Марек	Койтла
4.	 Стевен	Круусманн
5.	 Калев	Раннар	
Мюнтсер
6.	 Альберт	Пальм
7.	 Янар	Пеэтс
8.	 Тойво	Пихлакас
9.	 Таави	Плоом
10.	Вильо	Пяртель
11.	Карри	Рауд
12.	Кай-Ли	Рейнбоом
13.	Магнус	Рейснер
14.	Кристьян	Рямсон
15.	Алекс	Рёэпманн
16.	Андрес	Тамм
17.	Гери	Таммар
18.	Алекс	Тири
19.	Кристар	Тонна
20.	Сильвер	Тяхт
21.	Йонатан	Валлимяэ
22.	Сийм	Войтк
Руководитель	
нестационарного	
обучения:	Айме	Топс

Тамсалуская	гимназия
9	«a»	класс
1.	Лаура	Янис
2.	Аннике	Кальдару	–	 
с	отличием
3.	Грегор	Кальюранд
4.	Сандра	Краав
5.	Кевин	Кукк
6.	Ромер	Кунгла
7.	Каролийне	Ныммик
8.	Злата	Полянский
9.	Эва-Мария	Раудсепп	–	 
с	отличием
10.	Мия	Саар
11.	Элийзе-Марие	Солль	
–	с	отличием
12.	Елизавета	Столяр
13.	Лийз	Теппан
14.	Келли	Тяхисте
15.		Сузанна-Ли	Ула
16.	Элиз	Вийбур	
17.	Карл	Оскар	Викк.
Классный	руководитель:	
Айви	Муст

9 «b» класс
1.	Кристо-Реми	Ааса
2.	Тимо-Стевен	Алльмяэ
3.		Кайди	Кеск
4.	Кемель	Кивиоя
5.	Анита	Олийник
6.		Пауль	Пярг
7.	Маркус	Сельтер
8.	Яне	Вахт
9.	Расмус	Выхма
	Классный	руководитель:	
Аннели	ЭэсмааРеэлика	
Веэльма

9 класс с 
индивидуальным 

обучением
1.	Каролин	Вельтсон
2.	Невели	Ыун
Классный	руководитель:	
Маарья	Хунт

12 класс
1.	Андер	Ээритс
2.	Роози	Халлик
3.	Анника	Юур
4.	Биргит	Кристманн
5.	Каспар	Кукк
6.	Каарел	Кундла
7.	Марет	Ланде
8.	Марианне	Лапин	–	 
с	золотой	медалью
9.	Кевин	Ломп
10.	Мирейя	Мыттус
11.	Лаура	Мятлик
12.	Арго	Неэме
13.	Вирко	Оккас
14.	Рейли	Саукас
15.	Александр	Стадник
16.	Гейри	Суур	–	 
с	серебряной	медалью
17.	Мартин	Тамм
18.	Рутт	Вальдок
19.	Мярт	Виркс
Классный	руководитель:	
Маре	Викс

Тапаская школа 
языкового погружения
9 класс
1.	Владимир	Акимов
2.	Дмитрий	Богданов
3.	Элисей	Койокару
4.	Алик	Яско
5.	Глиб	Харченко
6.	Константин	Кондратюк
7.	Алекс	Кульберг
8.	Анастасия	Мищенко
9.	Артём	Продан
10.	Илона	Пшеничная	–	 
с	похвальной	грамотой
11.	Сиймеон	Шешенко	–	 
с	похвальной	грамотой
12.	Алексей	Шувалов
13.	Диана	Чиронова
14.	Екатерина	Виглина	–	 
с	похвальной	грамотой
Классный	руководитель:	
Наталья	Родиченко

Лехтсеская школа
9 класс
Денис	Гита
Леандра	Лайневеэ
Кадри	Паулус
Гейти	Пукк
Трийн	Соосалу
Анетте	Таллерман
Вирго	Вяхк
Классный	руководитель:	
Тийу	Тиккерберг
Янедаская	школа
9	класс
Лийзи	Инге	Ирма	Граве
Кармо	Мытлик
Маркко	Музакко
Каспар	Сепп
Роомет	Вяли
Классный	руководитель:	
Лидия	Тальве

Учителя и руководство школы 
Тапаской школы языкового 
погружения

Детский сад Vikerkaar

В этом учебном году в нашей шко-
ле первый состав учеников начал 
учиться в рамках двустороннего 
языкового погружения. Тревога, 
ожидание, страх, замешатель-
ство, шутка и смех были нашими 
повседневными спутниками. Но, 
как видно из заголовка статьи, 
год оказался исключительно ве-
селым и весьма деятельным. Вот 
несколько интересных случаев и 
высказываний учеников о первом 
годе двустороннего погружения, 
услышанные учителями и роди-
телями.

Один первоклассник уверен, 
что продолжит и университет-
скую учебу в Тапаской школе язы-
кового погружения. Когда мать 
высказала мнение, что, вероятно, 
там нет университета, сын отве-
тил, что он еще не успел заглянуть 
во все двери в школьном здании, 
и что наверняка какая-то дверь да 

приведет его к университетской 
скамье.

Дети изучают языки не только 
в школе – они делятся своими 
навыками с братьями и сестрами, 
которым едва исполнилось два-
три года. Так один мальчик дома 
научил свою двухлетнюю сестру 
петь песенку Колобка на русском 
языке.

Учительница обращается к 
девочке: «Мария, возьми-ка этот 
мяч!». В ответ она услышала: «Я 
Маша, а вот Мария!».

Ученики очень дружны и забо-
тятся друг о друге.

Их учителя заметили, что на 
уроках эстонского языка эстоно-
язычные дети помогают русскоя-
зычным детям, говоря по-русски, 
и наоборот. Общение плавно пе-
ретекает с одного языка на другой, 
на котором в данный момент обе 
стороны могут лучше выражаться 
и понимать друг друга.

Многие родители говорят, что 
ребенок говорит на другом языке 
лучше, чем они сами, что заставля-
ет и их вспоминать слова, которых 
они никогда не учили.

У нас также есть класс раннего 
языкового погружения, в котором 
учатся 11 девочек и мальчиков. 
Кто-то из них подвижен и не-
постоянен, а кто-то – спокоен и 
сдержан. В начале учебного года 
еще можно было услышать фразу 
на русском языке «Я не понимаю», 
весной же дети хоть и не всегда 
отвечают на обращение по-э-
стонски, но уже понимают, о чем 
идет речь. Если в начале года нам 
приходилось искать некоторых 
учеников в коридорах школь-
ного здания, поскольку гоняться 
за другими во время урока куда 
интереснее, чем сидеть и учиться 
в классе, то к концу учебного года 
ученики уяснили для себя школь-
ные правила.

У нас очень хорошие перво-
классники, мы вместе с ними ре-
шили много проблем и пережили 
много радостей. Мы благодарны 
их родителям за поддержку и 
понимание.

Желаем всем ученикам и роди-
телям приятных летних каникул 
и будем рады встретиться снова 
осенью!

Веселые моменты первого года 
обучения в Тапаской школе 

языкового погружения

Вот и подошел к концу еще один 
учебный год. Подросли наши ре-
бятишки, старшие из них попро-
щались со своим детским садом, с 
друзьями, с учителями. Мы всегда 
с грустью расстаемся с нашими 
воспитанниками, вспоминаем 
будни и праздники, незабывае-
мые годы, проведенные вместе, 
благодарим родителей за доброе 
сотрудничество. 

Мы от всей души желаем вы-
пускникам групп Kelluke и Sipsik 
доброго пути в страну знаний, 
пусть каждый новый день будет 
для них открытием! 

Успехов им и крепкого здо-
ровья! Пусть запомнится каждый 
день, проведенный в детском саду.

Несмотря на ограничения, 
связанные с пандемией, жизнь 
детского сада была интересной и 
содержательной. В каждой группе 
проходили праздники, отмеча-
лись даты народного календаря, 
дни рождения детей. Дети уча-
ствовали в конкурсах, проектах, 
устраивали тематические выстав-
ки, знакомились с робототехни-
кой. Хочется верить, что в новом 
учебном году двери детского 
сада всегда будут открыты для 
родителей, гостей и мы сможем 
проводить время вместе, отмечать 
любимые праздники, приглашать 
на открытые занятия и дарить 
радость под названием «детство»!

И нам всегда есть, чем поде-
литься. Так 1 сентября мы вновь 
открыли группу двустороннего 
погружения, где дети из русских и 
эстонских семей занимаются вме-
сте. Еще есть возможность пред-

ложить в этой группе несколько 
мест детям из эстонских семей, 
рожденных в период с 01.10.2016 
по 30.09.2017.

Наш первый выпуск, обуча-
ющийся по программе двусто-
роннего языкового погружения, 
успешно закончил первый класс, 
и интерес к этой методике в Эсто-
нии продолжает расти. В этом 
учебном году мы познакомили 
учителей и руководство детских 
садов Liblikas из Пярну и Kelluke 
из Тарту, педагогов Янедаской 
школы, студентов Нарвского 
колледжа с методикой програм-
мы двустороннего погружения, 
поделились опытом организации 
учебного процесса и обучающей 
среды, порадовались успехам на-
ших воспитанников.

Впереди лето. Пусть оно будет 
добрым. Здоровья всем и поболь-
ше житейских радостей!

Пусть каждый день запомнится…
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Текущее состояние и планы 
на будущее в сфере культуры 
обсуждаются сейчас в каждой 
государственной газете и в лю-
бом культурном сообществе. 
Остается непонятной ситуа-
ция, в которой предполагается, 
что государственные духовые 
оркестры исчезнут, в следую-
щий момент объявляется, что 
один из них переходит под 
управление города Таллинна 
– а в итоге оказывается, что 
оркестры вообще объединя-
ются. Такую идею сложно 
понять уже изначально, а если 
идея меняется каждый день, 
тогда особенно сложно понять 
причины этого. Сегодня я на-
деюсь, что для этой ситуации 
еще может найтись более раз-
умное решение. Понятно, что 
государство не может жить на 
пределе своих возможностей 
– расходы не могут превышать 
доходы, по крайней мере, в 
течение долгого времени. 
Ситуация в государственной 
экономике сейчас такова, что 
урезания в целом приемлемы, 
но никто не согласен в чем-ли-
бо уступать в своей области. 
Это нормально – надеяться, 
что кому-то другому придется 
«ужаться».

Ежедневно работая соли-
стом Национальной оперы 
«Эстония», я также надеюсь, 
что бюджет этого учреждения 
не будет сокращен. Я даже 
надеюсь на то, что ее здание 
расширят и сделают при-
стройку. Следя за сегодняшни-
ми дискуссиями о том, должно 
ли быть здание оперы где-то 
в другом месте или стать рас-
ширением существующего, я 
стараюсь понять обе стороны. 
Естественно, у каждого есть 
свои понятные аргументы, и 
у обоих вариантов есть свои 
достоинства и недостатки, 
но, к счастью, все согласны, 
что новый зал с хорошей 
акустикой и большой сценой 
необходим. К сожалению, и 
здесь невозможно предложить 
универсальное решение. Ясно, 
что новое здание будет стоить 
дорого, сместит акцент с цен-
тра города на другую его часть, 
а управление двумя зданиями 
и организация деятельности 
в них увеличит расходы на 
хозяйственную деятельность. 
В итоге, старое историческое 
здание опустеет, и вскоре 
придется начинать искать 
для него новую функцию. Я 
считаю, что наименее плохой 
вариант – пристройка к ны-
нешнему зданию, созданная 
ведущими архитекторами. 
Как это делалось и делается в 
Лондоне, Риге, Берлине или 
Стокгольме.

Среди общегосударствен-
ных культурных объектов, 
помимо расположения зда-
ния Национальной оперы, 
много споров вызывает и 
расположение культурного 
центра в самом сердце города 

Тарту. Здесь также не найден 
вариант, устраивающий всех. 
Неизбежно снова становится 
ясно, что у каждого развития 
всегда есть противники, и 
всем понравиться невозмож-
но – точно так же и в волости 
Тапа. Независимо от того, что 
хочется привести в порядок в 
наших родных местах, та сто-
рона, которая против, всегда 
найдет множество причин, 
чтобы этого не делать – и 
насколько же важно было бы 
сосредоточиться на другой 
проблеме! А когда за эту вто-
рую проблему взялись, в ла-
гере противника немедленно 
выносят на рассмотрение тре-
тью проблему, и так до бес-
конечности. Конструктивная 
критика всегда необходима и 
заслуживает благодарности, 
но критиковать ради критики 
скучно и плоско. На самом 
деле, не должно быть вообще 
никаких противостоящих ла-
герей, и мы должны понимать, 
что, если весь пар спустить на 
споры и критику, то не будет 
никаких изменений и никако-
го развития. При отсутствии 
консенсуса есть риск остаться 
вообще без новых объектов, 
как в случае с культурным 
центром в Тарту или оперным 
театром в Таллинне. В нашей 
волости многое, конечно, сде-
лано, но есть еще много того, 
что можно развивать.

Наш сосед, Раквере, смог 
посоревноваться с домом му-
зыки Пярта среди общегосу-
дарственных культурных объ-
ектов, и всё время опережает 
нас в развитии. Естественно, 
для нас, возможно, немысли-
мо догнать уездный центр по 
качеству жизни и бюджету, 
но безмолвно сдаваться тоже 
нельзя. Центральная площадь 
в Раквере давно приведена в 
порядок, улица Пикк недав-
но приобрела новый облик, 
центр под открытым небом 
Валлимяэ только что дострои-
ли вместе с эстрадой, а теперь 
в соседнем городе, где уже есть 
драматический театр, стро-
ится роскошный концерт-
ный зал имени Арво Пярта. 
Раквере всегда был хорош, 
и, конечно, мы можем насла-
ждаться всем этим, находясь 
всего лишь в 30 километрах 
от него, но разве мы на самом 
деле не хотим наслаждаться 
новой красотой, культурой и 
развитием у себя?

Я убежден, что для старо-
го здания начальной школы 
в Тапа найдено хорошее и 
правильное решение. В 1992 
году здание начальной шко-
лы осталось пустым, и дом 
простаивал почти 30 лет. За 
это время здание стало об-
валоопасным – «страшным» 
домом, вызывающим стыд 
и беспокойство у горожан. 
В сотрудничестве с архи-
текторами родилась новая 
многообещающая идея, в 
результате которой одно из 
самых больших пятен позора 
города Тапа станет особен-
ным и увлекательным местом 
для проведения досуга. Оно 
находится в важном месте, 

где поблизости расположены 
школа, детский сад, музыкаль-
ная и художественная школа, 
молодежный центр и библи-
отека – все эти учреждения в 
будущем смогут использовать 
возможности нового здания в 
своей работе и деятельности. 
Проектом предусмотрено, 
что в открытом здании школы 
будет необходимое простран-
ство для организации галерей 
и выставок, площадка для 
проведения общественных 
собраний и лекций, смотро-
вая площадка, возможность 
открытия уличного кафе, об-
щественный туалет, сцена для 
проведения концертов, кино-
сеансов и летних спектаклей 
под открытым небом, а также 
многое другое. Конечно, лет-
ние мероприятия, такие как 
Дни города и Иванов день, 
должны в дальнейшем про-
водиться там – и почему бы 
не проводить там школьные 
церемонии в честь начала и 
окончания учебного года? 
Культурный центр в Тапа 
получит новые возможности 
для расширения и развития 
культурной деятельности по-
сле завершения строительства 
открытого здания школы. 
Кроме того, необходимо при-
влечь режиссеров и продю-
серов к организации здесь 
летних спектаклей, концертов 
и фестивалей, которые, в 
свою очередь, привлекут в 
Тапа культурных туристов. 
Каждый может предложить 
занятия и новые идеи для 
этого центра, поскольку это 
дом для всех нас, и второго 
такого же дома в Эстонии не 
найти. Мы надеемся, что он 
станет местом встреч и вре-
мяпрепровождения для всего 
местного сообщества.

Жители города Тапа так-
же достойны красивого и 
развитого центра города с 
центральной площадью, ко-
торый был бы особенным, а 
также архитектурно и про-
странственно целостным. 
Нам помогла архитектурная 
программа «Хорошее обще-
ственное пространство», соз-
данная к 100-летию республи-
ки, цель которой – обновить 
центры городов, их главные 
площади, главные улицы и 
прилегающие территории. 
Эта программа поддержки 
идеально подошла нам. Го-
сударство в сотрудничестве с 
Эстонским союзом архитек-
торов помогло организовать 
архитектурный конкурс, на 
который были представлены 
6 профессиональных работ, 
все из которых прошли ква-
лификацию и были оценены. 
Половина денежных средств 
была получена от государства 
на организацию конкурса, и 
есть надежда, что, возможно, 
государство также поддержит 
и строительство. В рамках 
этой программы получили 
новый облик уже упоминав-
шаяся улица Пикк в Раквере 
и, например, центральная 
площадь в городах Пылва, 
Тырва, Выру, Рапла, Кярдла, 
Курессааре, Элва и Валга. Я 

Культура везде и всюду
считаю, что мы не уступаем 
этим городам и должны идти 
в ногу с общим развитием. На 
сегодняшний день победители 
нашего архитектурного конкур-
са завершили работу над новой 
версией, в которой частично 
учтены предложенные ими 
начальные идеи и серьезно 
учтены предложения, появив-
шиеся в ходе последующих 
обсуждений. Конструктивная 
критика учтена, и сегодняшняя 
версия должна подойти боль-
шинству заинтересованных 
сторон. Хочу поблагодарить 
команду архитекторов, кото-
рые активно сотрудничали с 
волостной управой и учли 
предложения жителей нашей 
волости! Особая благодарность 
тем, кто внес свой вклад в наш 
проект центральной площади и 
центра города, а также предста-
вил идеи! Это место обитания 
для всех нас, которое должно 
приносить радость и гордость. 
Конечно, есть еще скептики 
и противники, но я задаю ри-
торический вопрос: будем ли 
мы спорить до тех пор, пока 
не появится новый развитый 
центр города, и будет ли лучше, 
если здание начальной школы 
останется прежним?

В недавней моей статье в во-
лостной газете я высказал идею 
о том, что здание Тапаской 
школы музыки и искусства сле-
дует отремонтировать и сделать 
пристройку. К сожалению, эта 
идея также подверглась крити-
ке, и неизбежно снова начинает 
казаться, что лучше вообще 
ничего не развивать. Конечно, 
я понимаю, что для развития 
всех идей нужны ресурсы, и 
эти решения нужно тщатель-
но взвешивать, особенно в 
ситуации, когда цены на строи-
тельство растут, а впереди ждут 
сокращения. Несомненно, мы 
не должны забывать о развитии 
и других окрестностей нашей 
волости. Однако должны быть 
какие-то идеи и цели для вы-
бора направления движения 
города Тапа в спокойном и 
разумном темпе.

Я очень надеюсь, что в тече-
ние ближайших двух лет наш 
город будет стремительно ме-
няться и развиваться, и что мы 
скоро не узнаем свой волостной 
центр, в лучшем смысле этого 
слова. Из старого здания на-
чальной школы будет построен 
общинный дом, который будет 
принимать у себя множество 
культурных мероприятий, а 
также будет построен центр го-
рода с центральной площадью, 
где всё чаще можно наблюдать 
жителей, проводящих там свой 
досуг. Также будет построено 
новое здание для школы му-
зыки и искусства, в которой 
всё больше трудятся люди, за-
интересованные как научиться 
чему-то, так и научить чему-то 
других. В сотрудничестве с го-
сударством в ближайшие годы 
необходимо отремонтировать 
и здание железнодорожного 
вокзала – несомненно, мы бу-
дем развиваться еще и еще, но 
это уже покажет время.

Давайте вместе двигаться впе-
ред – здраво, мудро и культурно!

Рейго Тамм, 
председатель комиссии 
по культуре волости Тапа

Рихо Телль, 
старейшина волости 
Тапа

22 июня 2020 года Тапа-
ское волостное собрание 
своим постановлением 
№ 81 утвердило в воло-
сти Тапа план развития 
образования и молодеж-
ной работы на 2025 год. 
Сам процесс составления 
плана развития длился с 
января по сентябрь 2019 
года, и к нему была при-
влечена большая часть 
нашего педагогического 
состава, специалистов в 
данной сфере и молодеж-
ных работников посред-
ством семинаров, интер-
вью и публичных дискус-
сий. Документ получился 
очень подробным, и он 
дает исчерпывающий 
обзор текущего состоя-
ния нашего образования. 
Недостатком является от-
сутствие четкого видения 
будущего. Данный недо-
статок – это не упущение 
исполнителей, консуль-
тантов или кого-то еще, 
это отражение реальной 
ситуации. Документ о 
развитии публичного 
сектора есть не что иное, 
как соглашение между 
сторонами, и на момент 
принятия плана развития 
наша способность дого-
вориться была именно 
такой, как указано в плане 
развития. Образование 
- исключительно важная 
и деликатная тема, затра-
гивающая подавляющую 
часть населения волости. 
Внезапные изменения и 
реформы в образовании 
обычно ничем хорошим 
не кончаются, поэтому 
изменения необходимо 
тщательно взвешивать и 
своевременно начинать 
обсуждать.

Образовательная сеть 
Эстонии, в том числе 
волости Тапа, была по-
строена в основном в 
советское время. Тогда в 
сельской местности было 
много людей и детей, 
поскольку большая часть 
населения была занята в 
сельском хозяйстве. На 
сегодняшний день ситу-
ация кардинально изме-
нилась: рабочие места и 
люди сосредоточиваются 
и перемещаются в города, 
население сельских ре-
гионов сокращается, как 
и количество учеников 
в наших школах. В то 
же время школьная сеть 
остается прежней, рас-
ходы на здания, учебные 
пособия, персонал и т. д. 
растут, а предоставление 
образования с эконо-
мической точки зрения 
становится все менее эф-

фективным.
Как действовать даль-

ше, чтобы: 1) обеспе-
чить сильное основное 
образование в школе, 
расположенной как мож-
но ближе к дому; 2) обе-
спечить места в детском 
саду как можно ближе 
к дому; 3) обеспечить 
возможность получения 
конкурентоспособного 
гимназического образо-
вания в нашей волости; 4) 
обеспечить доступность 
образования по интере-
сам, подходящего каждо-
му ребенку; 5) сделать 
образовательную сеть 
финансово доступной 
для волости?

И наконец главный 
вопрос: какой должна 
быть наша образователь-
ная сеть, чтобы всё это 
можно было обеспечить?

На последний вопрос 
план развития годич-
ной давности нам ясного 
ответа не даст. Однако 
ответ необходим, по-
скольку осенью 2022 года 
откроется Раквереская го-
сударственная гимназия, 
что, очевидно, повлияет 
на систему образования 
всего уезда. Один из ва-
риантов – наблюдать и 
ждать, что произойдет, 
другой – взять бразды 
правления в свои руки и 
спланировать свое буду-
щее. Тапаское волостное 
собрание и Тапаская во-
лостная управа придер-
живаются мнения, что 
лучше самостоятельно 
планировать, чем позво-
лять другим это делать 
за нас. По предложению 
волостного собрания 
волостная управа сфор-
мировала временную 
комиссию из 9 членов, 
задачей которой является 
составление плана дей-
ствий, уточняющих план 
развития образования и 
молодежной работы. В 
случае одобрения состав-
ляемого плана действий 
можно будет найти и 
ответ на вопрос, «какой 
будет образовательная 
сеть волости Тапа в … 
году?».

В состав временной 
комиссии входят пред-
ставители всех партий и 
избирательных союзов 
волостного собрания, 
а также специалисты в 
данной области. Комис-
сия сформирована таким 
образом, чтобы быть вне 
политики, и чтобы дого-
воренности достигались 
с учетом будущего об-
разования волости Тапа. 
Комиссия поставила себе 
цель представить резуль-
тат работы волостному 
собранию для вынесения 
решения не позднее сен-
тября этого года.

О будущем 
образования 

в волости Тапа
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Андрус Фрейенталь, 
помощник волостного 
старейшины

Тапаский волостной 
культурный центр

Здание Янедаской школы приобрело свежий и красочный вид.
Фото из личного архива

Завершились работы по 
реновации здания Янеда-
ской школы. Ремонтные 
работы проводились в связи 
с неудовлетворительной 
теплоизоляцией здания и 
обшарпанным внешним 
видом.

Весной 2020 года был 
проведен тендер на выпол-
нение работ по реновации, 
и, по договору, строитель-
ные работы должны были 
быть завершены к концу 
октября. Работы начались 
в июне прошлого года, и, 
к сожалению, строительная 
организация не смогла уло-
житься в первоначальные 
сроки. К концу октября дого-
ворные работы не были вы-
полнены, и строительная ор-

ганизация запросила 
дополнительное время 
для выполнения дого-
вора. Во второй раз 
договор был продлен 
в феврале этого года. В 
качестве причин были 
названы трудности, 
связанные с пандемией 
COVID-19: нехватка 
рабочей силы, труд-
ности с поставкой 
материалов, заболева-
емость работников и 
обязательный каран-
тин для иностранных 
рабочих. Также обна-
ружилось некоторое 
несоответствие между 
реальным объемом фасад-
ных работ и указанным в 
проекте.

Однако на сегодняшний 
день строительные работы 
завершены.

В ходе работ были уда-
лены старые кровельные и 

Завершены работы по реновации 
в Янедаской школе

№ п/п
Имя 

заявителя Название проекта
Установленная 
сумма пособия, 
ГОСУДАРСТВО

Установленная 
сумма посо-

бия, МУНИЦИ-
ПАЛИТЕТ

Установлен-
ная сумма 

собственного 
финансирова-

ния

Общая 
стоимость 

проекта

Средне-
взвешенная 

оценка

1.1.1 Тийу	Энула Система	водоснабжения	
хутора	Кулли 1459,26 1459,26 1437,48 € 4 356,00 € 4,00

1.1.2 Лаури	Саммуль
Строительство	 
канализации	 
хутора	Пийги

2561,14 2561,14 2522,92 € 7 645,20 € 3,84

1.1.3 Урве	Паю
Строительство	

канализационной	трассы	
хутора	Лойтвамяэ

1489,40 1489,40 1465,20 € 4 439,90 € 3,76

1.1.4 Сигрид	Прокуда Канализация	Пихлака 2309,04 2309,04 2275,02 € 6 894,00 € 3,32

1.1.5 Урмас	Пярн Канализация	 
хутора	Кубья 3209,16 3209,17 3161,27 € 9 579,60 € 3,24

1.1.6 Катрин	Мятлик Строительство	скважины	
хутора	Отса 1467,30 1467,30 1445,40 € 4 380,00 € 3,22

1.1.7 Кристьян	Пыхьяла Канализационная	система	
хутора	Виллеми 2167,50 2167,50 2145,00 € 6 480,00 € 3,02

1.1.8 Пеэтер	Халликас Канализационная	система	
хутора	Халлика 3052,79 3052,79 3007,22 € 9 112,80 € 2,96

1.1.9 Ану	Пахка Система	водоснабжения	
хутора	Нурга 1591,41 1747,59 1431,00 € 4 770,00 € 2,76

Результаты оценки тура ходатайств по программе для 
малонаселенных районов на 2021 год

С конца мая квартирные 
товарищества могут об-
ращаться в фонд «Центр 
развития Ляэне-Вирумаа» за 
бесплатной консультацией 
по пособиям, кредитам и 
поручительствам фонда 
KredEx. В ходе консульта-
ции можно получить ин-
формацию об условиях 
предоставления услуг, под-
ходящих для квартирного 
товарищества, необходи-
мых документах и графике, 
а консультант Центра раз-
вития поможет заполнить 
и подать ходатайства, при 
необходимости.

«В последние годы по-
требности квартирных 
товариществ в реновации 
многоквартирных домов, 
а также возможности для 

этого, значительно выросли. 
В Ляэне-Вируском уезде за 
пять лет пособие получили 
более сотни многоквартир-
ных домов, но интерес к 
использованию как имею-
щихся, так и новых услуг во 
много раз выше», – сказала 
руководитель отдела жи-
лищного строительства и 
энергоэффективности фон-
да KredEx Трийн Рейнсалу.

По словам члена прав-
ления Центра развития 
Ляэне-Виру Хели Эйги, 
отзывы клиентов и преды-
дущий опыт подтверждают 
необходимость консуль-
тирования и помощи. «В 
сотрудничестве с фондом 
KredEx мы подсчитали, что 
в ближайшие десятилетия 
в Ляэне-Вирумаа нужно 
будет привести в порядок 
почти тысячу зданий, поэ-
тому потребность в допол-
нительной информации, 

Центр развития Ляэне-Вирумаа 
начинает консультировать 
квартирные товарищества

После длительной паузы, 
вызванной ограничения-
ми, в волости Тапа про-
шел целый ряд крупных 
культурных мероприятий. 
30 мая в Доме культуры 
Тамсалу прошел всеэстон-
ский XII конкурс мальчи-
ков-солистов Эстонского 
мужского певческого об-
щества. Лучшие юные 
певцы Эстонии участво-
вали в семи возрастных 
группах: от детсадовцев 
до 20-летних юношей. 
Аккомпанировал солистам 
оркестр Ventum. Певцов 
оценивало профессио-
нальное и именитое жюри: 
композитор и хормей-
стер Андрес Лемба, со-
лист Национальной оперы 
«Эстония» Райко Раалик, 
композитор, хормейстер, 
руководитель оркестра и 
педагог по вокалу Рийво 
Йыги, хормейстер и учи-
тель музыки Эло Юлеоя, 
а также певица Сирет Туу-
ла. Весь концерт можно 
было посмотреть на месте 
или через интернет в ходе 
прямой трансляции. Для 
просмотра записи концер-
та можете посетить сайт: 
emls.ee.

«Цель создания Тапаско-
го волостного культурного 
центра – оживить культур-
ную жизнь, а также обозна-
чить волость Тапа на карте 
культурного ландшафта 
Эстонии. Перенос данного 
крупного общеэстонского 
мероприятия из Таллинна 
в Тамсалу – это первый шаг 
к нашим целям, позволя-
ющий превратить нашу 
волость в Мекку эстонской 
культуры», – сказал дирек-
тор Тапаского волостного 
культурного центра Эдмар 
Тууль. Более подробную 
информацию о лауреатах 
можно прочитать на сайте: 
emls.ee.

1 июня мы отметили 
день рождения дубового 
парка, созданного в Тамса-
лу к 100-летию Эстонской 
Республики. Инициатива 
«100 дубов для Эстонии» 
родилась еще на 95-летии 
ЭР. Парк, посвященный 
100-летию ЭР и занима-
ющий центральное место 
среди прочих дубовых 
парков, был построен в 
Тамсалу благодаря магии 
названия этого места (оз-
начающему «священная 
дубовая роща») и цен-
тральному расположению 
этого города. По случаю 
дня рождения дубравы 
всем посетителям вруча-
лось бесплатное пирож-
ное на палочке («кейк-
поп»), выступал духовой 
оркестр Brassical, а нервы 
щекотало «Экстремальное 
шоу BMX» под руковод-
ством Кристена Пыде-
ра, лучшего в Эстонии 
райдера категории BMX 
Park. Кроме того, все дети 
имели возможность при-
везти домой красивый 
воздушный шарик со дня 
рождения парка.

Не остался неотмечен-
ным и День защиты де-
тей, празднование кото-
рого состоялось 5 июня в 
Доме культуры Тамсалу и 
6 июня около Дома куль-
туры Тапа. «Было очень 
приятно снова увидеть 
так много детей и взрос-
лых любопытствующи-
ми, смеющимися и на-
слаждающимися жизнью 
рядом с нашими домами 
культуры», – сказал Тууль. 
Среди прочего, в ходе этих 
праздников посетителей 
знакомили с работой и 
деятельностью Спасатель-
ного департамента, по-
лиции и Транспортного 
департамента. Разумеется, 
там же были и батуты, 
автоматические мороже-
ницы, хорошая музыка и 
многое другое. Теплая по-
года привлекла большое 
количество людей.

стенные покрытия здания. 
Было выполнено утепление 
кровли и установка новых 
кровельных покрытий. Сте-
ны школьного здания были 
утеплены, а здание получи-
ло совершенно новую, кра-
сочную внешнюю отделку. 

материалах и советах по 
процессу ходатайства рас-
тет. У нас есть многолетний 
опыт консультирования по 
вопросам ведения бизнеса, 
а также мы знаем проблемы 
и возможности региона, 
что является большим пре-
имуществом для повыше-
ния информированности 
квартирных товариществ», 
– добавила руководитель 
Центра развития.

Фонд KredEx предлагает 
квартирным товариществам 
различные услуги – кре-
дит на реновацию, пору-
чительство и пособие на 
реконструкцию. В Центре 
развития можно прокон-
сультироваться по условиям 
и пригодности услуг, тре-
бованиям к ходатайствам, 
графику и необходимым 
срокам. При необходимости 
консультанты также окажут 
помощь в заполнении и 

подаче ходатайства и со-
ставлении необходимых 
документов.

«Центры развития высту-
пают за улучшение условий 
жизни и труда, окружающей 
среды и благополучия в 
регионе. Поэтому приведе-
ние в порядок и реновация 
многоквартирных домов 
– в интересах всех нас. Это 
принесет непосредствен-
ную пользу жителям домов 
в виде экономии средств и 
приятного микроклимата, 
и косвенно повлияет на 
весь регион путем создания 
более современной жилой 
среды», – добавила Эйги.

Чтобы воспользоваться 
консультацией, квартир-
ное товарищество должно 
связаться с Центром разви-
тия Ляэне-Виру, контакты 
доступны здесь: https://
www.arenduskeskus.ee/mtu/
teenused/

Был утеплен цоколь здания, 
а также заменены окна и 
двери. Работы осуществляли 
совместные оференты – 
компании Eviko AS и Eviko 
Inseneribüroo OÜ: стоимость 
работ составила 412 675 евро 
с НСО.

Культурная 
жизнь снова 

открыта!

День рождения дубового парка в Тамсалу
Фото Тийу Хейнсоо



5Июнь  2021

ИНФОРМАЦИЯ ВОЛОСТНОЙ УПРАВЫ И ВОЛОСТНОГО СОБРАНИЯ

Андрус Фрейенталь, 
помощник волостного 
старейшины

Майлис Сепп, 
специалист по окружающей 
среде

Максим Бученков, 
председатель волостного 
собрания

Наконец, после долгого перерыва, 
мы смогли организовать собрание 
в очном формате. В большой зал 
Тапаской гимназии пришло 11 
человек. Видимо потому, что фор-
мат удаленного участия стал для 
депутатов уже привычным, более 
половины предпочли присутство-
вать виртуально. 

В начале заседания мы ознако-
мились с результатами исследова-
ния, главной целью которого было 
проанализировать передвижение 
жителей нашего уезда. В своей 
презентации сотрудник Таллин-
ского технического университета 
уделил особое внимание некото-
рым моментам, которые касались 
непосредственно волости Тапа. 
Оказывается, наши жители больше 
остальных пользуются поездами 
для передвижения, что обусловле-
но фактом наличия железной до-
роги на протяжении всей волости 
соединяя самые большие города 
и поселки. Из всех видов дорож-
но-транспортных происшествий 
максимальное количество произо-
шло с участием велосипедистов, из 
чего можно сделать вывод – необ-
ходимо особое внимание уделять 
улучшению безопасности движе-
ния для двухколесного транспорта 
и развитию сети пешеходно-вело-
сипедных дорожек. Ну и конечно 
наши догадки подтвердились 
цифрами – очень много тапасцев 
работает в Таллине.   

Следующий пункт повестки 
касался выдачи разрешения фирме 
Alexela на строительство рядом с 
одноименной заправкой в Тапа 
небольшого кафетерия. Несколько 
месяцев назад мы отклонили заявку 
так как предложенное тогда архи-
тектурное решение не вписывалось 
в окружающую среду и не учиты-
вало проект перестройки центра 
города. Для нас эти моменты очень 
важны и поэтому мы предложили 

пересмотреть подход. С того момен-
та была проделана большая работа. 
Архитекторы со стороны фирмы 
проработали решение совместно 
с коллегами, отвечающими за со-
ставление проекта центра города, 
а также, получили согласие от 
волостных специалистов и управы. 
Результат голосования (18 – «ЗА», 
2 – «ПРОТИВ», 2 – воздержались) 
подтвердил – вновь предложен-
ный вариант должен понравиться 
нашим жителям! В дополнение к 
появлению кафетерия в Тапа при-
бавится несколько дополнитель-
ных рабочих мест, а бюджет будет 
пополняться примерно на 4000 
евро в год в течение 10 лет. Также 
руководитель фирмы обещал об-
новить устаревшее оборудование и 
оформление заправочной станции.

Согласно принятому решению 
по третьему пункту, волость при-
обретет участок земли по адресу 
бульвар Валгейыги, 13, с целью 
строительства на нем спортивной 
площадки. Стоимость его была оце-
нена экспертом в 14 000 евро. До сих 
пор в северной части Тапа отсут-
ствовала возможность подросткам 
заниматься спортом, поэтому не-
сколько месяцев назад было приня-
то решение о постройке небольшой 
огороженной площадки для игры в 
баскетбол, гандбол и мини-футбол. 
В дополнение к этому будет увели-
чено количество парковочных мест, 
которыми смогут пользоваться и 
жители близлежащих домов.

Четвертый пункт касался выдачи 
разрешения на проведение конкур-
са по управлению станцией сбора 
отходов, которая будет построена 
в Тапа в этом году. Волость хочет 
найти компетентную фирму, кото-
рая сможет организовать процесс 
на высоком уровне. В ходе обсуж-
дения этого вопроса мы попросили 
чиновников управы обратить вни-
мание на то, чтобы на всей террито-
рии волости были единые условия. 
Например, на данный момент сбор 
этернита в Тамсалу бесплатный, в 
Тапа же приходится за это платить. 
Это связано с действующими до-

говорами и поэтому решение этой 
проблемы ляжет на плечи нового 
состава волостного собрания в сле-
дующем году.

Пятый пункт касался решения по 
взятию кредита на запланирован-
ные инвестиции в рамках бюджета 
и дополнительного бюджета этого 
года. Чуть более трех миллионов 
евро может показаться для жителей 
большой суммой. Однако для пол-
ноты картины необходимо принять 
во внимание два следующих фак-
тора: 1) последние несколько лет 
нам удавалось держать кредитную 
нагрузку на достаточно низком 
уровне в 54–56% (при разрешен-
ных на данный момент 80%); 2) 
масштабные инвестиции в рамках 
страны и волости положительно 
влияют на скорость восстановле-
ния экономики после кризиса, что 
показывают последние отчеты госу-
дарственных органов. Поэтому мы 
посчитали необходимым и важным 
принять это решение и продолжать 
инвестировать в строительство во-
лостных объектов. 

Два последних пункта повестки 
касались изменения уставов двух 
волостных школ – Тамсалуской 
гимназии и Янедаской основной 
школы. Необходимость изменений 
была продиктована обновлениями 
в Законе об основной школе и гим-
назии. Данные документы никаких 
вопросов у депутатов не вызвали, и 
оба были утверждены практически 
единогласно (только один депутат 
воздержался). 

В ходе инфочаса мы обсудили 
конкурс на постройку спортив-
но-развлекательного комплекса в 
Тапа (бассейн). К сожалению, из-за 
объективных причин ни одного 
предложения от инвесторов не по-
ступило. Влияние коронакризиса на 
банки, рост цен на стройматериалы 
и неуверенность в завтрашнем дни 
пока не дают эстонским бизнесме-
нам возможности согласиться на 
предложенные нами условия. Мы 
планируем пересмотреть план и уже 
в скором времени выйти с запасным 
вариантом.

Май в волостном собрании

Было принято решение пред-
ставить в волостное собрание 
следующие проекты:

«Устав Тамсалуской гимназии»;
«Приобретение незастроенного 

объекта недвижимости по адресу 
бульвар Валгейыэ, 13»;

«Поднятие государственного 
флага Эстонии»;

«Определение количества членов 
волостного собрания, формиро-
вание избирательного округа и 
определение количества мандатов 
в избирательном округе»;

«Утверждение II дополнитель-
ного бюджета волости Тапа на 
2021 год».

Были утверждены результаты 
следующих тендеров:

«Проектные работы по рекон-
струкции здания по адресу ул. 
Кооли, 13»;

«Надзор собственника над ре-
конструкцией дороги Ляпи–Ару–
Оякюла»;

«Применение персонализиро-
ванной модели специального со-
циального обеспечения в местном 

самоуправлении»;
«Проектирование и строительство 

пленочного ангара станции сбора 
отходов в Тапа»;

«Составление проекта реконструк-
ции улицы Юлевыйду»;

«Реставрация оконных и дверных 
проемов веранды главного здания 
мызы Янеда».

Было решено начать тендеры 
по следующим закупкам, и были 
утверждены их базовые документы:

«Управление Тапаской станцией 
по сбору отходов».

Прочее: 
- Утверждение плана развития 

Тапаской волостной библиотеки на 
2021–2025 гг.;

- Утверждение результатов оценки 
тура подачи ходатайств на пособия 
2020 года для начинающих пред-
принимателей в волости Тапа и 
выделение пособий;

- Утверждение результатов голо-
сования по инклюзивному бюджету 
на 2021 год;

- Утверждение состава работников 
Лехтсеской школы;

Решения заседаний волостной управы в период 
с 12.05.2021 по 9.06.2021 г.

В предыдущих выпусках во-
лостной газеты мы давали об-
зоры состояния закупок воло-
сти. Административный отдел 
волостной управы продолжает 
организовывать закупки, и за 
последний месяц добавились 
успешные результаты, которые 
были утверждены. 

План закупок волости мож-
но найти по адресу: https://
www.tapa.ee/et/hankeplaan/
Hankeplaan_2021.pdf

Составление проекта рекон-
струкции улицы Юлевыйду. В 
связи с тем, что улица Юлесыйду 
и ее тротуары находятся в плохом 
состоянии, и в то же время улица 
является единственным связу-
ющим звеном между южной и 
северной частями города Тапа, 
волостное собрание решило 
включить реконструкцию улицы 
в «Программу ухода за дорожным 
покрытием». В этом году будет 
составлен проект реконструкции 
улицы. Он охватит улицу по всей 
ее длине от железнодорожного 
переезда до перекрестка с буль-
варом Валгейыэ. Строительные 
работы планируется выполнить 
в 2022 году. В то же время уже 
готов проект реконструкции 
перекрестка Юлесыйду–Ыуна–
Малле. Таким образом, согласно 
«Программе ухода за дорожным 
покрытием», в этом и следующем 
году будут проведены крупные 
дорожно-строительные работы 
на бульваре Валгейыэ, пере-
крестке Валгейыэ-Ыуна и улице 
Юлесыйду.

В тендере, организованном с 
целью нахождения проектиров-
щика для реконструкции улицы 
Юлесыйду, наиболее выгодное 
с экономической точки зрения 
предложение представила ком-
пания P.P. Ehitusüggevalve OÜ 
стоимостью 13 500 евро, с НСО. 
Срок выполнения проектных 
работ – декабрь 2021 года.

Реставрация оконных и двер-
ных проемов веранды главного 
здания мызы Янеда. Планируется 
реставрировать окна и двери 
веранды в здании мызы Янеда. 
Оферту на выполнение работ на 
сумму 21 300 евро представило 
некоммерческое объединение 
MTÜ Vali Vaikus. Договорный 
срок выполнения реставрацион-
ных работ – 31.01.2022.

Строительство низкого парка 
приключений в Тамсалу. Это 
победитель предложений по 
инклюзивному бюджету. Содер-
жание работы – строительство 
низкого парка приключений на 
объекте недвижимости «Палли-
платс» в городе Тамсалу (в лесо-
парковой зоне рядом с волост-
ным зданием, где расположен 
атлетический городок). Будут 
построены две тропы: одна – для 
детей младшего возраста, а дру-
гая – для молодежи и взрослых. 
Оферту на выполнение работ 
стоимостью 19 824 евро с НСО 
представило товарищество с 
ограниченной ответственностью 
3park Eesti OÜ. Срок выполне-
ния работ: 30.09.2021.

В соответствии с органи-
зацией закупок и выяснением 
результатов мы регулярно пре-
доставляем жителям волости ин-
формацию о ходе строительства 
наших крупных объектов.

На территории волости Тапа 
установлены общественные кон-
тейнеры для сбора стеклянной 
тары, смешанной упаковки и 
бумажно-картонных отходов. К 
волости обращались по поводу 
переполненности контейнеров 
и проблем с благоустройством.

Переполнение контейнеров 
часто происходит из-за того, 
что в контейнеры помещаются 
неподходящие отходы. Напри-
мер, один местный житель хо-
тел положить в контейнер для 
упаковки у автовокзала в Лехтсе 
золу в полиэтиленовом пакете, 
куски труб и мешки с остатка-
ми гипсового порошка. Глава 
муниципального предприятия 
Tapa Vallahooldus был там в это 
время и объяснил жителю, что 
данные материалы не являются 
отходами упаковки, и поэтому 
их нельзя класть в контейнер 
для упаковки. Житель сложил 

свои вещи и ушел, но когда через 
некоторое время руководитель 
Tapa Vallahooldus снова проез-
жал мимо контейнеров, тот же 
житель снова был там и склады-
вал отходы в контейнер для упа-
ковки, что ему было запрещено 
делать несколько минут назад. 
Именно из-за халатности таких 
людей контейнеры для упаков-
ки всегда переполнены, и это 
создает неудобства тем людям, 
которые правильно сортируют 
отходы.

Отходы, которые не подходят 
для общественных контейнеров, 
можно сдать на станцию сбора 
отходов в Тамсалу и в пункт сбора 
отходов в Тапа или поместить 
в контейнер для смешанных 
бытовых отходов по месту сво-
его жительства. Часы работы, 
контактные телефоны и список 
разрешенных отходов станции 
и пункта сбора отходов можно 
найти на веб-сайте волости Тапа. 
Кроме того, информацию можно 
узнать у специалиста по окружа-
ющей среде (mailis.sepp@tapa.ee, 
тел. 322 9665).

- Утверждение отчета OÜ Tapa 
Vesi за 2020 хозяйственный год;

- Утверждение отчета консоли-
дированной группы волости Тапа за 
2020 хозяйственный год;

- Организация публичного пись-
менного аукциона по объекту недви-
жимости в виде мызы Сайакопли;

- Утверждение результатов оценки 
тура ходатайств по программе для ма-
лонаселенных районов на 2021 год;

- Поправка к распоряжению 
Тамсалуской волостной управы от 
27.12.2012 № 408 «Приватизация 
земли с преимущественным правом 
выкупа (AS Strangko Grupp)»;

- Поправка к распоряжению Та-
паской волостной управы № 759 
от 5.11.2015 «Установление права 
личного пользования на объекте не-
движимости «Spordihoone» в деревне 
Янеда волости Тапа»;

- «Вынесение мнения по хода-
тайству о получении разрешения на 
исследование в исследуемом про-
странстве Лазила III»;

- Дан обзор по темам, касающимся 
плотины Вахакульму и прохода для рыб.

План закупок 
волости 

на 2021 год

Контейнеры для 
упаковки
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ЗДРАВСТВУЙ, МАЛЫШ!

МОИ ГОДА - МОЕ БОГАТСТВО!

Освальд Похлак
Кевин Краав
Анди Альтмяэ
Мерете Айнц
Дарина Осийчук
Хелери Лёэпер

ОБЪЯВЛЕНИЯ

ВЕЧНАЯ ПАМЯТЬ!

Рейн Топс 20.08.1937-3.06.2021
Тынис Копти 18.10.1942-25.05.2021
Виктор Безуглов 09.11.1960-28.05.2021
Игорь Городнов 14.11.1977-9.05.2021
Элла Майлехт 06.06.1924-8.05.2021
Елизавета Минина 05.09.1931-19.05.2021
Галина Иваненко 09.06.1936-23.05.2021
Майя Горелова 01.05.1938-17.05.2021
Илона Борисова 01.02.1940-12.05.2021

КАЛЕНДАРЬ СОБЫТИЙ 

Тапаский волостной спортивный центр

3.07 в 10:00 – Tapa Open 2021 – соревнования 
по диск-гольфу в парке диск-гольфа в Тапа, 
на холме Мянникумяги

9.07 в 19:00 – LÄÄNE-VIRU CUP DISCGOLF 2021, 
в Тапа, на холме Мянникумяги

7.08 в 10:00 – бег с препятствиями Steel Race 
Tapa

22.08 – народный забег волости Тапа (www.
jooksusari.ee)

Тапаский волостной культурный центр

3.07 в 19:00 – «Летний вечер в Поркуни» – 
концерт ансамбля Eneseimetlejate klubi во 
дворе Музея известняка в Поркуни. Билет – 5 
€

4.07 в 20:00 – «Любовь до беспамятства» – 
летний спектакль Театра Старого Баскина во 
дворе Музея известняка в Поркуни. Билет – 
18 €/20 €

3.07–4.07/ 17.07–18.07/7.08 с 10:00 до 
18:00 – «Дни забытых мыз» в Музее 
известняка в Поркуни. Возможность посетить 
мызу Поркуни вместе с гидом, вкусно 
поесть, покататься в двуколке, запряженной 
лошадьми, и многое другое

6–8 августа – «Дни города Тапа 2021». Городу 
Тапа 95 лет! Дополнительная информация: 
на странице Facebook или на сайте 
tapavallakultuur.ee

 Дни рождения в июле
 Лидия Баранова (Тапа) 96

Ольга Вершинина (Тапа) 96
Вера Жилинская (Тапа) 95

Хулда Порман (Тапа) 95
Вилья Вахерсалу (Моэ) 93

Хельга Рохусаар (Прууна) 93
Рената-Сильвия Абель (Тамсалу) 93

Клавдия Топчий (Тапа) 93
Иван Поведенок (Сяэзе) 92
Хельги Пальм (Тамсалу) 91
Лидия Леппик (Тамсалу) 91
Арнольд Коэметс (Тапа) 91
Ольга Леннук (Тамсалу) 91

Мария Петрова (Тапа) 90
Эха Суурессаар (Лехтсе) 90

Лембит Тийгимяэ (Поркуни) 90
Анне Вьюгина (Тапа) 90

Мильви Кроонмяэ (Локсу) 90
Антс Маргс (Тамсалу) 85

Хинге Розенберг (Тамсалу) 85
Линда Вайнола (Тапа) 85

Лидия Капленко (Тамсалу) 80
Эве Сёдор (Тапа) 80

Галина Лагутина (Тапа) 80
Тойво Реэде (Тапа) 75

Рейн Уусмеэс (Тамсалу) 75
Иван Виглин (Тапа) 75

Татьяна Шишкина (Тапа) 75
Борис Класберг (Тапа) 75

Линда Кангур (Тапа) 75
Сайма Маурус (Тамсалу) 75

Яан Хиэт (Тапа) 70
Людмила Князева (Тапа) 70

Эльвира Рузика (Тапа) 70
Олев Рыым (Янеда) 70

Галина Кивиранд (Тыыракырве) 70
Марианне Паюмяги (Тамсалу) 70

Фердинант Тимофеев (Тапа) 70
Айти Пийрфельдт (Ваянгу) 70

Айли Юхансон (Тамсалу) 70
 

Дни рождения в августе
Надия Грибан (Тапа) 99

Николай Пресняков (Тапа) 92
Феликс Аэльтерманн (Тамсалу) 92

Аста Гросс (Тамсалу) 91
Лонни Салусте (Тапа) 91

Валентина Черных (Тапа) 90
Клара Абель (Тапа) 90

Пелагея Никонова (Тапа) 85
Валентина Титова (Тапа) 85

Айта Хийет (Тапа) 85
Айно Халлимяэ (Ярвайыэ) 85

Анатолий Острянский (Тапа) 85
Рита Ковальчук (Тапа) 85

Арво Канна (Тапа) 80
Фаина Логунова (Тапа) 80

Тийна Эплик (Тыыракырве) 80
Тийу Лиллемяги (Тапа) 80

Вальве Виргасте (Лехтсе) 80
Светлана Кулик (Тапа) 80

Валентина Аврамчук (Тапа) 80
Вяйно Рохтла (Тапа) 80

Энн Кярп (Тапа) 80
Юри Пихлак (Тамсалу) 80

Матти Хийесалу (Уудекюла) 80
Тайво Тимак (Лехтсе) 80

Майги Маргус (Патика) 80
Антс Тынури (Тамсалу) 80

Эха Рехемаа (Янеда) 80
Эстер Линкольм (Тапа) 75
Любовь Гункина (Тапа) 75

Вийви Кабрал (Тамсалу) 75
Леонид Соколов (Тапа) 75
Хельги Алаперт (Тапа) 75

Ольга Магдаленок (Тапа) 70
Антс Педаник (Тамсалу) 70

Валли Клаас (Тапа) 70
Велло Райдла (Тапа) 70

Эдуард Пеэтвере (Тапа) 70
Маргус Кеэрманн (Уудекюла) 70

Анне Закутаева (Тапа) 70
Криста Лепик (Ляпи) 70

Малле Охерд (Ваянгу) 70
Глория Мулькис (Тапа) 70

Рийна Леэс (Лехтсе) 70
Тийт Лыо (Ваянгу) 70

КОМПАНИЯ TAPA EHITUS OÜ 

выполняет следующие работы:
- Надзор собственника;

- Реновация зданий;
- Строительство крыш;

- Теплоизоляция наружных стен;
- Фундаментные работы;

- Строительство душевых, бань и сараев;
- Строительство оград;

- Строительство каменных и деревянных террас;
- Внутренние отделочные работы (отделка 
внутренних помещений, строительство).

Телефон: 53437995  
электронная почта: info@tapaehitus.eu

д р о в а
5157741

из SIMUNA

нужно  отопление?

Компания  Pikter Grupp OÜ 
продает 3-метровые и колотые дрова. Сухие и 

сырые, разных видов, длиной 25–60 см.  
Также предлагаются древесные и торфяные 

брикеты, пеллеты и каменный уголь.
Кроме того, мы предлагаем песок, щебень,  

гравий и просеянный грунт.
Не стесняйтесь спрашивать!  

Тел. 5013862, э-почта: pikter@mail.ee
Предлагаемые услуги: транспорт, аренда 
мультиконтейнеров и земляные работы.

Продаются недорого 
3-метровые дрова  

с доставкой.  
Тел. 5074553.

ДРОВА

Предлагаем работу 
строительным рабочим, 

а также на время каникул 
юношам-школьникам в возрасте 

не моложе 16 лет, с согласия родителей.
Тел. 53437995.

В 2019 году было подписано соглашение с некоммерческим 
объединением Spordiklubi STEV MTÜ об организации 
мероприятия Battle For Tapa. Согласно договору, пособие 
на его проведение составляло 5000 евро. Забег с препят-
ствиями Battle For Tapa, проходивший в 2020 году, был 
организован Тапаским волостным спортивным центром 
и спортивным клубом STEV.

30 апреля 2021 года состоялась встреча представителей 
Тапаской волостной управы и клуба Battle for Life, на ко-
торой стороны договорились о следующем:

- Проект Battle For Tapa прекращает все действия, в том 
числе закрываются все информационные каналы, связан-
ные с этим мероприятием (страницы Facebook и Instagram, 
веб-сайт, канал Youtube и т. д.);

- Стороны договорились о том, что Тапаская волостная 
управа (организаторы: Тапаский волостной спортивный 
центр и Spordiklubi STEV MTÜ) и некоммерческое объ-
единение MTÜ Battle For Life проведут в 2021 году два 
отдельных забега в разное время; 

- Мероприятие MTÜ Battle For Life считается частным 
мероприятием, и при желании организатор мероприятия 
может запросить помощь у волостной управы, подав для 
этого необходимое ходатайство;

- Стороны договорились о том, что Тапаская волостная 
управа по возможности поддержит мероприятие MTÜ 
Battle For Life, например, в части использования земли 
волости и выдачи лицензии на деятельность.

На встрече также было согласовано, что представители 
MTÜ Battle for Life свяжутся с представителями забега Steel 
Race Tapa для согласования содержания обоих мероприятий, 
в ходе чего уточнят между собой форматы и время проведе-
ния мероприятий, а также другие организационные вопросы.

Тапаская волостная управа
касательно забегов

с препятствиями

STEEL RACE TAPA
Все забеги стартуют в Тапа, с холма Мянникумяги.

Забег с препятствиями «STEEL RACE TAPA» состоится 
7 августа 2021 года в рамках Дней города Тапа.

10:00–11:15 – регистрация;
11:15 – детские забеги (200 м, 400 м, 600 м);
11:40 – зрительский забег (1 км);
12:10 – одиночки (10 км);
12:10 – команды (по 2 человека в команде, 10 км);
12:20 – одиночки (5 км);
12:30 – команды (по 4 человека в команде, 5 км);
12:40 – 3,2 км (по 2 человека в команде, 
индивидуальный забег);
14:30 – церемония награждения.

Для участия в мероприятии просим зарегистрироваться!
Количество мест ограниченно!

ТАПАСКИЙ ВОЛОСТНОЙ СПОРТИВНЫЙ ЦЕНТР
Streetracetapa.ee


